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dzień chleba  
miejsko - gminne Święto plonów 

oraz uroczystoŚci wręczenia 
sztandaru staszowskiej policji

Burmistrz Andrzej Iskra składa dary.

Ks prał. Henryk Kozakiewicz święci 
chleby i wieńce dożynkowe.

Wicepremier Przemysław Gosiewski 
przekazuje sztandar komendantowi KPP 

Staszów Piotrowi Tafelskiemu.

Ks. prałat Henryk Kozakiewicz wita 
dostojnych gości.

Ks. kan. Wiesław Kowalewski kapelan 
staszowskiej policji święci sztandar.

Wierni podczas mszy świętej.

Przemawia wicepremier Rządu RP 
Przemysław Gosiewski.

Poczet sztandarowy KPP w Staszowie.

Poczty sztandarowe policji z terenu woje-
wództwa świetokrzyskiego.

Księża celebrujący mszę świętą.

Kompania Reprezentacyjna Policji z 
Kielc.

Defilada policji.

List okolicznościowy od prezydenta 
RP odczytał Tomasz Bryks – naczelnik 

Departamentu Bezpieczeństwa Wewnętrz-
nego w Biurze Bezpieczeństwa  

Narodowego.
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Z okazji rozpoczęcia roku szkolnego 2007/08 
składam życzenia 

Dyrekcjom, Nauczycielom i Wychowawcom 
realizacji wszystkich zamierzeń oraz poczucia 

dobrze wypełnianego obowiązku,
Uczniom - zapału i wytrwałości w zdobywaniu 

wiedzy oraz tego, by z radością podejmowali nowe 
wyzwania.

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów
Andrzej Iskra

Drugiego dnia września w słoneczną 
niedzielę miasto i gmina Staszów obcho-
dziły dwie ważne uroczystości: Dzień 
Chleba Miejsko- Gminne Święto Plonów 
2007 oraz wręczenie sztandaru Komendzie 
Powiatowej Policji w Staszowie.

Pochód z wieńcami dożynkowymi, 
który tradycyjnie wyruszył z ul. Parkowej 
prowadziła Orkiestra Komendy Wojewódz-
kiej z Katowic i Kompania Reprezentacyjna 
Policji z Kielc. Temu barwnemu korowo-
dowi towarzyszyły poczty sztandarowe 
komend powiatowych policji z wojewódz-
twa świętokrzyskiego, samorządów miej-
skiego i powiatowego oraz zakładów pracy 
i organizacji, za którymi stanęli licznie 
goście z parlamentarzystami, władzami i 
oficerami policji na czele.

Pochód przy dźwiękach orkiestry 
przemaszerował ulicami miasta do kościoła 
Ducha Świętego, gdzie odbyła się uroczysta 
dziękczynna msza święta za tegoroczne 
plony. Podczas mszy ks. prał. Henryk 
Kozakiewicz poświęcił wieńce i chleby 
dożynkowe, a ks. kan. Wiesław Kowalew-

ski pobłogosławił sztandar staszowskiej 
policji. W celebracji mszy świętej uczest-
niczyli również ks. kan. Edward Zieliński 
oraz księża kapelani komend powiatowych 
policji z terenu województwa świętokrzy-
skiego. 

Po zakończeniu uroczystości kościel-
nych wszyscy przeszli na rynek przed 
pomnik T. Kościuszki, gdzie wicepremier 
RP Przemysław Gosiewski przyjął mel-
dunek od dowódcy uroczystości mł. insp. 
Dariusza Gwoździa. Wicepremier złożył 
gratulacje i życzenia staszowskiej policji 
oraz zapowiedział zwiększenie nakładów 
finansowych na policję. W imieniu pre-
zydenta RP list okolicznościowy odczytał 
Tomasz Bryks – naczelnik Departamentu 
Bezpieczeństwa Wewnętrznego w Biurze 
Bezpieczeństwa Narodowego. Zgodnie z 
obyczajem poszczególne osoby dokonały 
symbolicznego wbicia gwoździa w drzewo 
sztandaru oraz wpisały się do księgi pamiąt-
kowej. 

(ciąg dalszy na str. 30)

dzień chleba  
i  miejsko -  gminne 

Święto plonów
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w dniu 29 czerwca 2007 roku 
odbyła s ię  X i i i  sesja r a dy 
m i e jsk i e j w sta sz ow i e . 
Tematem obrad sesji było m.in. pod-
jęcie uchwał w sprawach:

a) zmiany uchwały Nr VIII/34/07 
Rady Miejskiej w Staszowie z dnia 
28 lutego 2007 rok u w sprawie 
p r z y ję c i a  G m i n nego  P rog r a mu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych w Staszowie 
na 2007 rok, 

b) wprowadzenie zmian w budże-
cie Miasta i Gminy Staszów na 2007 
rok, 

c) przyjęcie pomocy finansowej 
dla Gminy Staszów, 

d) zatwierdzenie rocznego spra-
wozdania f inansowego za 2006 rok 
Miejsko-Gminnego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdro-
wotnej w Staszowie, 

e) zatwierdzenie rocznego spra-
wozd a n ia  f i na nsowego za  20 06 
rok Samod zielnego Publ icznego 
Z a k ł a d u  O piek i  Z d r owot ne j  w 
Koniemłotach, 

f ) powołanie zespołu do spraw 
wyboru ławników, 

g) ustalenie zasad i trybu przy-
znawania, wstrzymywania i cofania 
oraz wysokość stypendiów sporto-
wych za wyniki spor towe w mię-
dzynarodowym współzawodnictwie 
sportowym lub krajowym współza-
wodnictwie sportowym.

w dniu �1 l ipca 20 07 roku 
odbyła  s ię  X i V ses ja r a dy 
m i e jsk i e j w sta sz ow i e . 
Tematem obrad sesji było m.in. pod-
jęcie uchwał w sprawach:

a) wprowadzenia zmian w budże-
cie Miasta i Gminy Staszów na 2007 
rok,

b) wyrażenia zgody na zastoso-
wanie bonif ikaty przy sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w budynku 
komunalnym,

c) wyrażenie zgody na nieod-
płatne przekazanie nieruchomości 
w drodze darowizny,

d) wyrażenie zgody na rozwiąza-
nie ze Spółdzielnią Mieszkaniową 
w Staszowie umowy użytkowania 
wieczystego nieruchomości położo-
nej w Staszowie,

e) n ieodpłatnego przekazania 
n ie r u chomo ś c i  z a bu dowa ne j  w 
drodze darowizny.

w dniu 07 sierpnia 2007 roku 
o dby ł a  s i ę  X V  se s ja  r a dy 
m i e jsk i e j w sta sz ow i e . 
Tematem obrad sesji było podjęcie 
uchwał w sprawie:

a) udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Staszowskiemu ,

b) udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Staszowskiemu,

c) wprowadzenia zmian w budże-
cie Miasta i Gminy Staszów na 2007 
rok,

d) wprowadzenia zmian w budże-

cie Miasta i Gminy Staszów na 
2007 rok,

e)  w y r a ż e n i a  z go d y  n a 
zastosowanie bonif ikaty przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego 
w budynku komunalnym,

f ) wyrażenia zgody na nie-
odpłatne przekazanie nierucho-
mości w drodze darowizny,

g)  w y r a ż e n i a  zgo d y  n a 
rozwiązanie ze Spółdzielnią 
Mieszkan iową w Staszowie 
umowy użytkowania wieczy-
stego nieruchomości położonej 
w Staszowie,

h) nieodpłatnego przekaza-
nia nieruchomości zabudowa-
nej w drodze darowizny, oraz 
wniosek w sprawie głosowania 
za odwołaniem przewodniczą-
cego Rady Miejskiej w Staszo-
wie Pana Czesława Macieja 
Dyla i powołaniem nowego.

Pa n  Cze s ław D yl  z łoż ył 
rezygnację z pełnienia funkcji 

przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Staszowie. W drodze głosowania taj-
nego Radni wybrali na przewodni-
czącą radną Henrykę Markowską.

Pani Małgorzata Szmyrgała prezes Sto-
warzyszenia Przyjaciół Zespołów Arty-

stycznych KLEKS składa podziękowania 
Radzie Miejskiej oraz burmistrzowi za 

dotychczasową pomoc. Prezentuje statu-
etkę Złotego Aplauzu, zdobytą na XXVIII 
Międzynarodowym Dziecięcym Festiwalu 
Piosenki i Tańca w Koninie w kategorii 

Inscenizacja Taneczna do 12 lat, zdobytą 
przez grupę KLEKS II.

Od lewej: burmistrz Andrzej Iskra, Karol Leks 
(13 miejsce w Polsce w piłce plażowej), wice-
przewodniczący RM Dariusz Kubalski, Jakub 

Szałankiewicz (mistrz Polski, Europy i Świata w 
piłce plażowej), Andrzej Szałankiewicz (ojciec i 
trener Jakuba) oraz z-ca burmistrza Mirosław 
Wyrzykowski (trener Jakuba). Panowie Jakub 
Szałankiewicz i Karol Leks są wychowankami 

Stakolo Staszów. Przewodniczący Rady Miejskiej 
i burmistrz podczas XIV sesji RM złożyli im gra-
tulacje z okazji wybitnych osiągnięć sportowych.

henryka markowska
PRZEWODNICZĄCA 
RADY MIEJSKIEJ 
W STASZOWIE
Startowała z listy
KWW Samorządowa 
Platforma Obywatelska
w okręgu I
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W parku im. Adama Bienia osiedle „Północ” zamonto-
wano nowe ławki 25 sztuk i 6 sztuk koszy na śmieci. Koszt 
inwestycji zamknął się kwotą: za kosze 1 �88,44 zł, za ławki 
9 912,�0 zł. 

Na osiedlu Wschód przy ulicy Konstytucji 3 Maja wyko-
nano parkingi, oświetlenia, chodniki koszt 2�� 000 zł.

położono nową murawę 
na stadionie. 

Zakres prac obejmował 
wertykulację, spulchnianie 
powierzchni, wysianie przed-
siewnych nawozów mineral-
nych, dosianie nasion traw 
oraz poszerzenie boiska 
(wymiary po modernizacji 
105x68m).

Częściowej renowacji pod-
dane będzie również boisko 
treningowe oraz odnowiona 
zostanie bieżnia wokół płyty 
głównej. 

Boisko zostało posze-
rzone i spełnia normy ligowe 
Polskiego Związku Piłki 
Nożnej. Łączny koszt wynosi  
ok. 40 000 zł.

Na ulicy Szpitalnej do skrzyżowania z ulicą Kolejową poło-
żono kostkę brukową. Wykonano chodniki z kostki betonowej 
o powierzchni 222 m kw. na ogólną kwotę 14 000 zł.

29 czerwca br. w Staszowie, uroczyście oddano do użytku nowe 
rondo, wybudowane na skrzyżowaniu ulic: Langiewicza,  Rakowskiej 
i Opatowskiej.

Uroczystość rozpoczął dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach Wojciech Płaza, który powitał wszystkich 
gości oraz krótko zreferował historię powstania i parametry techniczne 
inwestycji. Na uroczystość przybyli między innymi: wicemarszałek 
województwa świętokrzyskiego Zdzisław Wrzałka, dyrektora Inwe-
stycji i Remontów Regionu Wschód Lublin w koncernie ,,ORLEN” 
Jacek Wodziński, Franciszek Wołodźko marszałek województwa 
świętokrzyskiego poprzedniej kadencji, ks. prał. Henryk Kozakiewicz 
i ks. kan. Edward Zieliński. Władze powiatu staszowskiego reprezen-
towali: przewodniczący Rady Powiatu Damian Sierant oraz starosta 
staszowski Romuald Garczewski. Obecni byli również Czesław Maciej 
Dyl przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie, Andrzej Iskra 
burmistrza Miasta i Gminy Staszów, Piotr Tafelski komendanta KPP 
w Staszowie, Zdzisław Szyszkowski prezes Przedsiębiorstwa Robót 
Drogowych w Staszowie. Licznie przybyli pracownicy administracji 
wojewódzkiej, Starostwa Powiatowego w Staszowie oraz Urzędu 
Miasta i Gminy w Staszowie, zaangażowani w proces powstawania tej 

inwestycji. Wszyscy zgodnie chwalili achitekturę nowego obiektu, 
który zauważalnie poprawił bezpieczeństwo ruchu drogowego, na tym 
dotychczas najbardziej „wypadkowym” skrzyżowaniu w Staszowie.

Rondo poświęcił ks. prałat Henryk Kozakiewicz.

rondo w staszowie uroczyŚcie oddano do użytku

inwestycje  
w mieŚcie

Na zdjęciu burmistrz Andrzej Iskra przecina wstęgę w trakcie 
uroczystości otwarcia ronda w Staszowie. Fot. GN
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w dniu 24 maja 2007 roku w 
bibliotece publicznej miasta i gminy 
w staszowie odbyło się uroczyste 
spotkanie z okazji dnia biblioteka-
rza i tygodnia bibliotek, połączone z 
przypadającym w tym roku 60-leciem 
bibliotekarstwa publicznego na ziemi 
staszowskiej. swoje 60-lecie obcho-
dziła w tym dniu również biblioteka 
publiczna w staszowie.

Przybywających licznie gości witał 
napis: „Dobrem dla księgi jest, by była 
czytana”.

A gośćmi naszymi byli przedstawiceile 

władz powiatowych oraz miejskich, dyrek-
torzy szkół, szefowie zaprzyjaźnionych 
instytucji i stowarzyszeń, dawni i obecni 
pracownicy bibliotek publicznych z całego 
powiatu staszowskiego, przedstawiciele 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w 
Kielcach, przyjaciele i fani Jubilatki, osoby 
które doceniają wkład pracy Biblioteki w 
rozwój społeczności lokalnej.

Po przywitaniu wszystkich przybyłych 
na uroczystość, dyrektor Biblioteki pani 
Ewa Cygan przedstawiła krótki w swej 
treści, jednakże dający możliwość zapo-
znania się z historią i aktualną działalnością 
placówki, referat. 

Po licznych serdecznościach, gratu-
lacjach, życzeniach i wspomnieniach, 
odbyło się przedstawienie uczniów z Gim-
nazjum Nr 1 w Staszowie, prezentujące 
krótką historię książki i jej rolę w życiu 
człowieka.

Całości dopełnił skromny poczęstu-
nek. 

Z okazji tej uroczystości zorgani-
zowana została wystawa poświęcona 
najstarszym publikacjom książkowym i 
prasowym, znajdującym się w zbiorach 
Biblioteki. Goście spotkania obejrzeć  

mogli wystawę prac pokonkursowych 
dzieci ze szkół podstawowych z terenu 
miasta i gminy. Ta wystawa z kolei dedy-
kowana była wszystkim mamom z okazji 
przypadającego ich święta. 

Sekcja plastyczna Staszowskiego 
Ośrodka Kultury, instytucji współpracują-
cej z Biblioteką,  miała również w tym dniu 
okazję do zaprezentowania swoich prac.

Warto przy tej okazji przedstawić 
dorobek naszej placówki przynajmniej  w 
ostatnich latach jej działalności, jej rolę 
edukacyjną, kulturalną i integracyjną tak w 
mieście jak i w całej gminie. Aby to uczy-

nić, warto posłużyć się 
pewnymi danymi liczbo-
wymi za rok poprzedni.

Na koniec 2006 roku 
BPMiG w Staszowie dys-
ponowała księgozbio-
rem liczącym ponad 134 
tys. egz. książek. W tym 
samym roku Biblioteka 
zarejestrowała prawie 4 
600 czytelników. Osoby 
te wypożyczyły na 
zewnątrz prawie 109 tys. 
książek i czasopism a w 
czytelniach udostępniono 
im  ponad 41 tys. książek 
i czasopism. Udzielonych 
zostało ponad 14 tys. 

informacji z różnych dziedzin wiedzy.
Prowadzona była dzia-

łalność kulturalno-oświa-
towa. Stałymi formami 
pracy w naszej Bibliotece, 
organizowanymi głównie 
dla dzieci z przedszkoli 
i szkół znajdujących się 
na terenie miasta i gminy 
były konkursy plastyczne 
(m.in. „Magiczny świat 
Brzechwy”, „Oto pani 
Jesień”), wystawy, głośne 
czytanie (w ramach akcji 
„Cała Polska czyta dzie-
ciom”, wiersze i bajki czy-
tali dzieciom bibliotekarze, 
nauczyciele i inni zaproszeni goście), lekcje 
biblioteczne, spotkania autorskie (m.in. z 
księdzem Adamem Zelgą, autorem książki 
pt. „Piłka jest okrągła”). W ramach cyklu 
„Bajki z koszyka”  bibliotekarze czytali 
bajki i wierszyki w przedszkolach na tere-
nie miasta Staszowa. 

Jedną z ciekawszych imprez, jakie 
miały miejsce w naszej placówce był  
„Światowy Dzień Pluszowego Misia”. 
Były to imprezy skierowane głównie 

do sześciolatków, które przebiegały pod 
hasłem „Wszystkie misie nasze są”. 

Biblioteka organizowała również 
cykl zajęć plastyczno-manualnych dla 
wychowanków Ośrodka Rehabilita-
cyjno-Wychowawczego w Staszowie pod 
hasłem „Wspólnie możemy więcej”. 

Ogółem w różnych formach pracy z 
czytelnikiem w roku ubiegłym udział 
wzięło 5600 osób.

Jednym z ważnych zadań Biblioteki 
była i jest szeroko pojęta służba infor-
macyjno - bibliograficzna, prowadzona 
na rzecz całego środowiska a zwłaszcza 
na rzecz osób dokształcających się. Aby 
udzielić czytelnikowi wyczerpującej 
informacji kontynuowano prace  m.in. 
nad licznymi kartotekami tematycz-
nymi. Powstało także, w oparciu o 
nasze zbiory regionalne, zestawienie 
bibliograficzne dotyczące Staszowa. 
Jako kontynuacja tej pracy tworzona jest 
bibliografia regionalna dotycząca całego 
powiatu staszowskiego. 

Pod pewnymi względami przeło-
mowy dla działalności Biblioteki okazał 
się rok 2005. Wówczas zainicjowana 
została działalność Czytelni Interneto-
wej, która zapewnia bezpłatny dostęp 
do Internetu. Tylko w roku ubiegłym z 
Czytelni tej skorzystało 3700 osób. To 
również w połowie 2005 roku rozpo-
częły się prace nad tworzeniem katalogu 
komputerowego. Program, w którym 
tworzony jest katalog komputerowy to 

program MAK, produkt Biblioteki Naro-
dowej. Do chwili obecnej w katalogu 
tym znajduje się blisko 14 tys. rekordów 
bibliograficznych.  

Od lipca roku ubiegłego Biblioteka 
Publiczna Miasta i Gminy w Staszowie 
pełni zadania powiatowej biblioteki 
publicznej dla powiatu staszowskiego.   

Ewelina Głodek, fot. GN

jubileusz w bibliotece

Burmistrz Andrzej Iskra składa życzenia bibliotekarzom  
z okazji jubileuszu 60-lecia bibliotekarstwa publicznego  

na Ziemi Staszowskiej.

Uroczystości odbywały się w Galerii Punkt w staszowskim 
ratuszu. Na zdjęciu goście.
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zakład energetyki cieplnej sp. z o.o. 
w staszowie w 2007 roku obchodzi 10-
lecie swojej działalności.spółka powołana 
została decyzją rady miejskiej w staszo-
wie i rozpoczęła działalność  z dniem 1 
lipca 1997 roku.

28 czerwca bieżącego roku dokonano 
uroczystego podsumowania osiągnięć jubi-
leuszowego 10-lecia. Na spotkanie przybyli 
szacowni goście, których serdecznie powitał 
Ryszard Sobczyk – prezes Spółki: przedstawi-
ciele Urzędu Miasta i Gminy, Starostwa oraz 
szefowie głównych odbiorców ciepła. Spółkę 
reprezentowała Rada Nadzorcza, Zarząd, 
kadra i większość załogi ZEC.

Początek lat 90 -tych to w pewnym sensie 
koniec dynamicznego rozwoju ciepłownictwa 
sieciowego w Staszowie i czas na poprawę 
jego efektywności poprzez modernizację 
i renowację. W tym to okresie powołana 
zostaje obecna Spółka ciepłownicza. Dzia-
łalność rozpoczęto od przedsięwzięć zmie-
rzających do wzrostu efektywności działań 
Spółki, poprawy jakości świadczonych usług. 
Ważnym elementem strategii przedsiębior-
stwa stała się całkowita zmiana filozofii pracy. 
Konsekwentna realizacja założeń polityki 
rozwojowej sprawiła, że znacznie poprawiła 
się jakość usług i niezawodność dostarczania 
ciepła dla odbiorców.

W okresie 10 - lat działalności wykonano 
szereg zadań inwestycyjnych o różnym stop-
niu złożoności, koszcie, zakresie, o różnych 
efektach rzeczowych, ekonomicznych i 
ekologicznych. Dzięki powyższym przed-
sięwzięciom z roku na rok maleje długość 
tradycyjnych, kanałowych sieci cieplnych, 
które sukcesywnie zastępowane są nowocze-
snymi przewodami preizolowanymi.Węzły 
cieplne są opomiarowane licznikami ciepła 
i większość jest wyposażona w urządzenia 
automatycznej regulacji. Sukcesywnie od 
kilku lat wdraża się system automatyzacji 
i wizualizacji pracy kotłowni i sieci cie-
płowniczej. System ten w czytelny sposób 
przedstawia istotne parametry pracy układu 
ciepłowniczego, steruje, rejestruje, archiwi-
zuje i raportuje dane, sygnalizuje i alarmuje 
w sytuacjach krytycznych i awaryjnych, co 
pozwala na szybką interwencję służb eks-
ploatacyjnych. 

Należy zaznaczyć, że wszystkie decyzje 
w Spółce zawsze ukierunkowane są na dobro i 
zadowolenie odbiorców ciepła, mieszkańców 
miasta. 

Na modernizację miejskiego systemu 
ciepłowniczego wydatkowano kwotę prawie 
4- ch milionów złotych, z czego 304 tysiące to 
wkłady Gminy Staszów, 496 tysięcy pożyczka 
z WFOŚiGW w Kielcach, a pozostała kwota 

to środki własne. Efektem powyższych 
działań jest:
wzrost sprawności wytwarzania ciepła 

w kotłowni centralnej,
obniżenie emisji zanieczyszczeń do 

atmosfery,
zmniejszenie poziomu strat ciepła w 

sieci ciepłowniczej,
wyeliminowanie przerw w dostawie 

ciepła z powodu awarii.
Należy nadmienić, że struktura orga-

nizacyjna Spółki dostosowana została do 
wymagań Kodeksu Handlowego oraz tech-
niczno-technologicznego układu wytwarza-
nia, przesyłu i dystrybucji energii cieplnej. 
Jednym z efektów działań organizacyjnych 
jest zmniejszenie ilości zatrudnionych pra-
cowników na rzecz podniesienia ich kwali-
fikacji i umiejętności. Działania te wpłynęły 
na obniżenie kosztów produkcji, w wyniku 
czego Spółka znajduje się wśród najtańszych 
producentów ciepła. Konkurencyjność cen 
ciepła uzyskana została przy równoczesnym 
wzroście standardów obsługi klienta – dostar-
czanie ciepła odbywa się w sposób pewny, 
ciągły i niezawodny.

W 2006 r. opracowana została nowa 
strategia rozwoju ZEC obejmująca lata 2007-
2009, która  obecnie jest wdrażana. Jej główne 
cele to :
pozyskanie nowych odbiorców,
zmniejszenie kosztów produkcji,
utrzymanie dotychczasowych rynków 

zbytu,

obniżenie emisji zanieczyszczeń do 
atmosfery.

Z poczuciem dobrze wykonanej pracy, jak 
również pełnej mobilizacji na najbliższe lata, 
obchodzono jubileusz 10-lecia.

mgr inż. Ryszard Sobczyk
Prezes Zarządu ZEC Sp. z o.o. 

setne urodziny - 27 lipca br., obchodził pan stefan kotlarz z Oglę-
dowa. Do solenizanta przybyli z życzeniami z okazji tak wyjątkowego jubileuszu: 
wicewojewoda świętokrzyski Lech Janiszewski, wicestarosta staszowski Andrzej 
Kruzel, burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra oraz Małgorzata Juszyńska 
kierownik Biura Terenowego ZUS w Staszowie. Oprócz życzeń i kwiatów wice-
wojewoda przekazał panu Stefanowi list okolicznościowy od premiera Jarosława 
Kaczyńskiego. 

Red., fot. Ireneusz Adwent

10 lat zec sp. z o.o. w staszowie

Burmistrz Andrzej Iskra składa gratulacje 
i życzenia na ręce prezesa ZEC Ryszarda 

Sobczyka z okazji jubileuszu 10- lecia 
istnienia Spółki, fot. GN

Państ wow y Powia tow y 
Inspektor Sanitarny w Staszowie 
informuje, że w godzinach urzędo-
wania Powiatowej Stacji Sanitarno 
- Epidemiologicznej w Staszowie 
ul. Szpiatlna 37 t.j. od godz. 7.25 do 
15.00 pełniony jest dyżur klasyfika-
tora grzybów.

Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w Staszowie 

mgr inż. Bożena Głaz
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drużyny ochotniczych straży pożarnych walczyły 
o miano najlepszej na zawodach sportowo - pożarni-
czych, które odbyły się niedzielę 24 czerwca br., na 
stadionie osir w staszowie. 

W turnieju wzięły udział OSP z terenu miasta i 
gminy Staszów: 3 drużyny kobiece i 5 drużyn mło-
dzieżowych.

Organizatorem zawodów był Zarząd Miejsko - 
Gminny Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w 
Staszowie. 

Druchowie i druchny tradycyjnie uczestniczyli w 
dwóch konkurencjach tj.: sztafecie z przeszkodami 7 x 
50 m i ćwiczeniach bojowych. Zmagania były bardzo 
emocjonujące i widowiskowe, a na zakończenie organi-
zatorzy poczęstowali wszystkich smaczną grochówką.

Klasyf ikacja zawodów przedstawia się następu-
jąco:

drużyny ochotniczych straży pożarnych:
I miejsce - OSP Wiśniowa z wynikiem 90 pkt.
II miejsce - OSP Wola Osowa z wynikiem 93 pkt.
III miejsce - OSP Wiązownica Duża z wynikiem 

97 pkt.

kobiece drużyny pożarnicze:
I miejsce KDP Wiśniowa z wynikiem 97 pkt.
II miejsce KDP Łukawica z wynikiem 126 pkt.
III miejsce KDP Czajków z wynikiem 68 pkt. (za 

sztafetę, dyskwalif ikacja w ćwiczeniach bojowych ). 
młodzieżowe drużyny pożarnicze - żeńskie:
I miejsce MDPŻ Wola Osowa z wynikiem 100 pkt. 
II miejsce MDPŻ Koniemłoty z wynikiem 123 pkt.
III miejsce MDPŻ Łukawica z wynikiem 124 pkt.
młodzieżowe drużyny pożarnicze – męskie:
I miejsce MDPM Wola Osowa z wynikiem 88 pkt.
II miejsce MDPM Wiśniowa z wynikiem 93 pkt.
III miejsce MDPM Oględów z wynikiem 96 pkt.
Oprócz wymienionych w zawodach wzięły także 

udział drużyny z: Czernicy, Grzybowa, Kurozwęk,  
Krzczonowic, Niemścic, Smerdyny. Puchary i nagrody 
zostały ufundowane przez: Urząd Miasta i Gminy 
w Staszowie, Bank Spółdzielczy w Staszowie i PSS 
,,Społem”.

Red.

centrum integracji społecznej po 
półmetku realizacji projektu współfi-
nansowanego ze środków unii euro-
pejskiej w ramach europejskiego 
Funduszu społecznego.

Od 14 lipca 2006 r. Centrum Inte-
gracji Społecznej w Staszowie realizuje 
projekt pn. Centrum Integracji Społecz-
nej – „skorzystaj z szansy”. Wsparciem 
w ramach projektu na koniec czerwca 
2007 r. zostało objętych 73 beneficjen-
tów ostatecznych. Są to głównie osoby 
długotrwale bezrobotne (67 osób), a 
także opuszczające zakłady karne (3 
osoby), uzależnione (1osoba) i 2 pra-
cowników Centrum. 9 uczestników 
Centrum podjęło zatrudnienie na otwar-
tym rynku pracy. Uczestnicy odbywają 
szkolenia zawodowe, w ramach pięciu 
funkcjonujących w Centrum warszta-
tów zawodowych, ponadto uczestnicy 
CIS biorą udział w zajęciach z rein-
tegracji społecznej mających na celu 
odbudowanie i podtrzymanie u nich 
umiejętności uczestniczenia w życiu 
społeczności lokalnej i pełnienia ról 
społecznych w miejscu pracy, zamiesz-
kania lub pobytu. 

Uczestnicy mają także możliwość 
zdobycia umiejętności z zakresu podsta-

wowej obsługi komputera i programów 
komputerowych, uczestniczą również w 
doraźnych szkoleniach organizowanych 
przez CIS tj. obsługa kasy fiskalnej, 
jak założyć, prowadzić i finansować 
spółdzielnie socjalną. 18 uczestników 
zakończyło udział w projekcie zgodnie 
z zaplanowaną ścieżką uczestnictwa 
składając egzamin końcowy i uzyskując 
zaświadczenie o ukończeniu szkolenia 
w danym warsztacie zawodowym, a 
35 osób kontynuuje udział w projekcie. 
Pozostałe osoby przerwały udział w 
projekcie.

W ramach środków pozyskanych z 
Unii Europejskiej udało się doposażyć 
pracownię komputerową w trzy nowe 
zestawy komputerowe i oprogramowa-
nie do wszystkich zestawów, zakupić 4 
profesjonalne maszyny szwalnicze do 
pracowni krawieckiej, a także uzupeł-
nić braki w wyposażeniu Centrum w 
podstawowe meble. 

Poza doposażeniem Centrum w 
podstawowe meble, sprzęt i maszyny, 
ze środków Unii Europejskiej pokry-
wane są, wydatki związane z bieżącym 
funkcjonowaniem CIS w tym: wydatki 
związane z personelem oraz dotyczące 
beneficjentów ostatecznych tj. gorące 
posiłki, dojazdy uczestników na zajęcia, 
odzież ochronna, ubezpieczenie NW 
uczestników, badania lekarskie, zwrot 
kosztów opieki nad osobami zależ-
nymi, dodatkowe doraźne szkolenia 

dla uczestników CIS oraz pozostałe 
wydatki związane z funkcjonowaniem 
CIS: czynsz, energia, telefon, internet, 
artykuły biurowe, środki czystości i 
inne. 

W kolejnych miesiącach realizacji 
projektu w dalszym ciągu będą reali-
zowane zdania związane z reintegracją 
zawodową i społeczną uczestników. 

Na przełomie listopada i grudnia br. 
planuje się przeprowadzić kolejny nabór 
uczestników, który rozpocznie kolejną 
- trzecią już edycję zajęć w Centrum. 
W miesiącu listopadzie br. zaplanowane 
jest także zorganizowanie spotkania 
podsumowującego realizację projektu 
Centrum Integracji Społecznej.

Zakończenie realizacji projektu pn. 
Centrum Integracji Społecznej – „sko-
rzystaj z szansy” nastąpi w dniu 23 
marca 2008 r.

Aneta Błasińska

projekt po 
póŁmetku

zawody strażackie w staszowie
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pod tym hasłem prowadzona była akcja organizacji 
wypoczynku letniego dla dzieci z rodzin ubogich. biwak 
odbywał się w dniach 01-04.07.2007 r. w golejowie. dzieci 
zostały wytypowane przez szkoły z terenu miasta i gminy 
staszów. 

50 - cioro aktywnie wypoczywających dzieci brało udział 
w tej formie wypoczynku letniego. Dzieciom uczestniczącym 
w biwaku został zapewniony nocleg i wyżywienie. Środki 
finansowe na wyżywienie biwakowiczów zostały zgroma-
dzone poprzez trwającą 1 miesiąc zbiórkę pieniędzy, zorga-
nizowaną przez Komitet Społeczny, powołany do realizacji 
tego zadania.

Głównym organizatorem przedsięwzięcia był Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Staszowie i Współrealizator Programów 
Profilaktycznych Pan Artur Garbacki oraz Urząd Miasta i 
Gminy Staszów, Komenda Powiatowa Policji w Staszowie 
- Sekcja Prewencji, Związek Harcerstwa Polskiego, Stowa-
rzyszenie „PROSPERO”.

Celem przewodnim biwaku była edukacja i profilaktyka, 
prowadzona przez Ochotniczą Straż Pożarną w Staszowie, 
Komendę Powiatową Policji i Związek Harcerstwa Polskiego 
(pogadanki, pokazy, konkursy). 

Pierwszego dnia odbywały się zajęcia profilaktyczne pro-
wadzone przez mł. asp. Pana Tomasza Makucha z Komendy 
Powiatowej Policji w Staszowie - Sekcja Prewencji. Pan 
Tomasz Makuch przeprowadził z dziećmi pogadanki na tematy 
związane z przeciwdziałaniem narkomanii, alkoholizmowi, 
w jaki sposób nie poddać się presji grupy społecznej, gdzie 
można szukać pomocy, a także jak bezpiecznie poruszać się 
na jezdni. Niesamowitą atrakcją dla dzieci przebywających 
na biwaku, były pokazy strzelania z broni pneumatycznej. 
Zajęcia odbywały się w przyjaznej atmosferze na polanie 
namiotowej.

Kolejnego dnia dzieciaki miały okazję wyjazdu na 
wycieczkę w Góry Świętokrzyskie. Przewodnikiem wycieczki 
był Pan Tomasz Bielecki - wiceprezes Stowarzyszenia „Pro-
spero”- współorganizator przedsięwzięcia. Warto wspomnieć, 
iż to właśnie członkowie stowarzyszenia zajęli się przygo-
towaniem biwaku od strony technicznej (m.in. rozbijanie 
namiotów). Uczestnicy mieli okazję zwiedzania między 
innymi: Świętego Krzyża, Żródła Świętego Franciszka, Świę-
tej Katarzyny, Klasztoru.

W następnym dniu zajęcia prowadził Prezes Miejsko - 
Gminnego Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Staszowie 
- Pan Kryspin Bednarczyk. Ponadto aktywny udział brali 
także strażacy z Ochotniczej Staży Pożarnej z Woli Osowej 
i z Wiśniowej. Dzieci zostały zaznajomione przez pokaz i 
demonstrację z obsługą sprzętu, jakim dysponuje Ochotnicza 
Straż Pożarna. Uczestnicy byli obserwatorami pokazu na temat 
udzielania pierwszej pomocy. Przede wszystkim dokładnie 
zapoznani zostali z ubiorem strażaka, a równocześnie z jego 
niezbędnymi atrybutami. Wielką radość sprawiały dzieciom 
pierwsze próby w obsłudze sprzętu strażackiego.

W celu uatrakcyjnienia wypoczynku dzieciaków zor-
ganizowane zostały konkursy, które zainicjowali harcerze 
ze Związku Harcerstwa Polskiego w Staszowie. Nagrody w 
konkursach ufundowali: Pan Artur Garbacki, Urząd Miasta i 

Gminy w Staszowie, Starostwo Powiatowe.
Należy nadmienić, iż biwak był integralną częścią akcji  

„Pomóżmy dzieciom lepiej spędzić wakacje”, podczas którego 
została zebrana niebanalna kwota 5,5 tys. złotych.

Podsumowanie akcji odbyło się podczas „Szklarek” w 
Sielcu, gdzie zorganizowana została loteria fantowa, z której 
cały dochód przeznaczony został na tak szczytny cel, jakim 
jest pomoc ubogim dzieciom, którym nie dana jest szansa, aby 
ciekawie i interesująco spędzić czas wolny od nauki.

Norbert Krzystanek, 
Małgorzata Domagała, 

fot. GN

„pomóżmy dzieciom 
lepiej spędzić wakacje”

Od lewej: komendant Hufca ZHP w Staszowie 
phm. Sylwester Gołębiowski. 

Burmistrz Andrzej Iskra dziękuje Arturowi Garbackiemu 
oraz Hufcowi ZHP za zorganizowanie wypoczynku dla dzieci.

Jedną z wielu atrakcji dla dzieci była możliwość sprawdzenia się 
w roli strażaka.

Przywilej zapalenia ogniska przypada najmłodszym w grupie. 
Zgodnie z harcerskim obyczajem nie wolno używać zapalniczki.
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Jak już wcześniej informowaliśmy na łamach Monitora, 
staszowskie Gimnazjum nr 2 uczestniczy w programie Socrates 
Comenius, którego jednym z elementów jest międzynarodowa 
wymiana młodzieży i nauczycieli. W ubiegłym roku staszowska 
„dwójka” gościła uczniów z Rumunii i Hiszpanii, a jej przedsta-
wiciele byli w tych krajach z rewizytą. Teraz nadszedł czas na 
ostatniego uczestnika tej grupy- przedstawicieli z Niemiec.

polska w pigułce, czyli jak w trzy dni zachwycić niem-
ców. 

4 czerwca br. gimnazjaliści i nauczyciele ze staszowskiej 
„dwójki” z niecierpliwością oczekiwali przybycia partnerów 
zza naszej zachodniej granicy. Goście z niemieckiego miasta 
Frankenberg znajdującego się w Saksonii, dotarli do Staszowa 
po 10- godzinnej podróży autokarem. O godzinie 18.00 po krót-
kim powitaniu na terenie szkoły, Niemcy udali się do internatu 
Zespołu Szkół przy ulicy Koszarowej, gdzie przygotowano 
dla nich stałą siedzibę na czas pobytu w naszym mieście. Do 
Staszowa przyjechało dwóch nauczycieli i 17 uczniów szkoły 
średniej. Goście musieli szybko regenerować siły po wyczerpu-
jącej podróży, bowiem następnego dnia o godzinie 6.00 wraz z 
uczniami ze staszowskiego gimnazjum  wyruszyli na wycieczkę 
do Wieliczki i Krakowa. Organizatorzy pobytu Niemców, czyli 
nauczyciele i uczniowie Publicznego Gimnazjum nr 2 w Sta-
szowie starali się pokazać wszystko co najciekawsze na Ziemi 
Staszowskiej oraz w tej części Polski. Czasu było niewiele 
stąd szybkość przekazu była imponująca. Trzeci dzień Niemcy 
rozpoczęli od zwiedzania „dwójki”. Zapoznali się z funkcjono-
waniem naszej szkoły, oglądali sale lekcyjne, przyglądali się 
prowadzonym zajęciom. O godzinie 9.00 goście spotkali się 
w Urzędzie Miasta i Gminy z burmistrzem Andrzejem Iskrą. 
Spotkanie podczas, którego burmistrz zaprezentował walory 
Ziemi Staszowskiej, upłynęły w miłej i życzliwej atmosferze. 
Burmistrz przekazał młodym Niemcom pamiątkowe gadżety 
oraz list dla burmistrza Frankenberga z propozycją nawiązania 
współpracy pomiędzy naszymi miastami. O godzinie 10.30 
goście przyjmowani byli przez Chorągiew Rycerstwa Ziemi 
Staszowskiej na terenie pałacu w Kurozwękach. Oglądali pokaz 
walk rycerskich, pokaz tańców dworskich oraz sami  zatańczyli, 
albo inaczej, zostali wciągnięci do poloneza. Oglądali pałac 
oraz bizony, a na koniec pobytu w Kurozwękach posilili się 
polską kiełbasą z grilla przygotowaną przez staszowskich gim-
nazjalistów.  To był jednak dopiero wstęp do wojaży naszych 
gości po naszym regionie. O godzinie 14.00 Niemcy obecni byli 

na terenie zamku Krzyżtopór w Ujeździe, a o godzinie 17.00 w 
Staszowskim Ośrodku  Kultury oglądali koncert zatytułowany 
„Dla przyjaciół szkoły” przygotowany przez uczniów Zespołu 
Szkół nr 2 w Staszowie dla gości z Niemiec i sponsorów szkoły. 
O godzinie 19.00 nasi goście na specjalne życzenie pojechali 
na basen do Połańca. Trzydniowy rajd po Ziemi Staszowskiej 
dobiegał końca.

Goście z Niemiec byli bardzo zadowoleni z pobytu w Polsce 
– mówi koordynator projektu Lucyna Madej nauczycielka 
języka angielskiego w „dwójce”. Zarówno nauczyciele jak i 
uczniowie byli po raz pierwszy w naszym kraju. Mieliśmy 
naprawdę niewiele czasu, by pokazać im wszystkie najpiękniej-
sze miejsca naszego regionu. Niemniej jednak, nasi partnerzy 
z Niemiec byli pod wrażeniem tego co zobaczyli i wywieźli od 
nas same pozytywne wspomnienia. Językiem komunikacyjnym 
był oczywiście język angielski, którym zarówno Niemcy jak 
i nasi gimnazjaliści znakomicie się posługiwali. Dzięki temu 
pomiędzy uczniami zawiązały się przyjaźnie. Na terenie naszej 
szkoły zorganizowaliśmy „Tydzień kultury niemieckiej”. Gim-
nazjaliści poznawali kraj naszych gości przygotowując plansze i 
plakaty, które zostały wywieszone na korytarzu gimnazjalnym, 
dzięki czemu wszyscy uczniowie naszego Zespołu Szkół mieli 
możliwość zdobycia podstawowych informacji o naszych sąsia-
dach. Odbyły się również konkursy wiedzy dotyczące Niemiec 
– dodaje Lucyna Madej.

zamienianie się jest fajne- czyli krótka opowieść o 
równie krótkiej wymianie z uczniami z niemiec.

Autobus, którym Niemcy do nas przyjechali z zewnątrz 
wydawał się bardzo ładny, zadbany. Po godzinie 8 rano, 7 
czerwca (czwartek) przypuszczenia odnośnie zgrabności 
pojazdu okazały się jak najbardziej trafne-inaczej mówiąc- w 
podróż ruszyliśmy. Wszystko w ramach programu Socra-
tes-Comenius- Buildings- our European ties. Cel- Niemcy, 
Frankenberg.

Jazda początkowo mijała wolno; będąc świadomymi, że 
proces integracji (polsko-niemieckie integrowanie) winien 
zachodzić między nami nieustannie- rozmawialiśmy z nimi 
na wszystkie bodaj tematy, przyspieszając ten proces pod-
świadomie.

Dotarliśmy do koszar frankenberskich po 12 godzinach 
przeplatanej przerwami, jazdy. Frankenberg jest miastem trochę 
mniejszym niż nasz Staszów, leżącym w Saksonii, niedaleko 
polskiej granicy, na terenie dawnego NRD. Powitał nas komen-
dant koszar, zapraszając na kolację. Po posiłku- wycieczka do 
pokoi w wiadomym celu.

po tej i tamtej 
stronie odry

Dzieci ze staszowskiej dwójki przygotowały widowisko na zakoń-
czenie pobytu przyjaciół z Niemiec w Staszowie. Fot. GN 

Grupa młodzieży niemieckiej odwiedziła burmistrza  
Andrzeja Iskrę w UMiG. Fot. GN 
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Ósmy czerwca, piątek, godzina 
7.30. Nasze siły zgromadzone w kosza-
rach udały się na krótki rekonesans. 
Wygłodzone po całej nocy jednostki 
były zdesperowane. Zaatakowały teren 
stołówki. Cel został osiągnięty- mały 
oddział zdobył 30 sztuk ciepłych bułe-
czek, dodatków i owoców-parafrazując 
wojskowy styl. Jednak dzień rozpoczął 
się wizytą w szkole, godzinę później. 

Gimnazjum im. Marcina Lutra, 
bo taka jest nazwa szkoły, do której 
uczęszczają nasi rówieśnicy zza Odry, 
jest budynkiem wielkością zbliżonym 
do „dwójki”. W podobnym kolorze. Na 
tym analogie się nie kończą- wewnątrz 
szkoła jest czysta, błyczcząca, zgodnie 
z hasłem „Ordnung muss sein”. Sale lek-
cyjne, wyposażone w niezbędny sprzęt, 
niewątpliwie imponowały. Podobnie jak 
dużo wolnej przestrzeni, brak ciasnoty, 
zgiełku.

Następnie czekała nas wizyta u bur-
mistrza Frankenbergu- tam poznaliśmy 
podstawowe informacje na temat miasta, 
warunki naturalne, gospodarkę, walory 
turystyczne. 

Kolejnym punktem programu był 
przejazd pociągiem do Chemnitz, jed-
nego z większych miast saksońskich. 
Wcześniej nazywało się Karl-Marx Stadt, 
o czym świadczy wielka głowa twórcy 
materializmu historycznego niemal w 
centrum miasta. Ale Chemnitz to nie 
pozostałość po „złotych” czasach NRD- 
obok starych budynków do góry pną się 
szklane centra handlowe i galerie. Tam-
tejszy ratusz także jest słusznych rozmia-
rów- z jego wieży nasza grupa podziwiała 
panoramę miasta. Po obejrzeniu wraz z 
przewodnikiem, który swój fach zdoby-
wał w spalonym teatrze (nie w znaczeniu 
pejoratywnym) udaliśmy się  do wielo-
funkcyjnego muzeum „tietz”. Skąd ten 
przymiotnik? W jego budynku, oprócz 

m u z e u m  h i s t o -
rii naturalnej, jest 
biblioteka, insekta-
rium, liceum.

Na godzinę 7 
powróciliśmy do 
Frankenbergu- lecz 
to nie koniec dnia. 
O 8 g ral iśmy w 
kręgle.

S o b o t a ,  9 
czerwca była zbyt 
parna na spacero-
wanie, ale nie na 
zwiedzanie kościoła 
luterańskiego we 
Frankenbergu. Po 
tym- ponadgodzinna 
jazda do stolicy Saksoni- Drezna. Co 
ważne, budynki, które oglądaliśmy 
(m. in.pałac Augusta Mocnego, opera 
Semperoper, kościół Frauenkirche) nie 
pochodzą z przeszłości. Po zbombardo-
waniu Drezna przez wojska alianckie 15 
lutego 1945 roku po jednym z najbardziej 
zabytkowych miast Niemiec pozostały 
dymiące zgliszcza. Kosztem kilkunastu 
miliardów euro (w przeliczeniu na dziś) 
miasto zostało zrekonstruowane i odbu-
dowane z zachowaniem najdrobniejszych 
szczegółów.

Niesamowite wrażenie wywołuje 
monumentalny Frauenkirche, ze szczytu 
którego (63 metry) ludzie wyglądają jak 
małe kolorowe kropeczki.

We Frankenbergu byliśmy na godzinę 
21.30.

Niedziela, 10 czerwca minęła w 
nastroju regionalnym. Zwiedziliśmy 
pałac w Augustusburgu i śliczny zamek 
w Kriebstein. To nie wszystko: promem 
z Kriebsteinu popłynęliśmy promem do 
Lauenhain, gdzie czekały na nas kajaki. 
Po dwóch godzinach wiosłowania- 
wspólny, pożegnalny grill. Po uroczy-

stym pożegnaniu- to co zwykle-powrót 
do Frankenbergu.

Poniedziałek, 11 czerwca był dniem 
najbardziej nerwowym ze wszystkich. 
Pobudka- godzina czwarta, szybkie 
przygotowanie i pociąg do Drezna o 5.15. 
Stamtąd, do Polski. Staszów osiągnęli-
śmy o godzinie osiemnastej.  

Z rewizytą do Frankenberga wyje-
chało 10 uczniów i 4 nauczycieli – mówi 
Anna Kuczyńska nauczycielka biolo-
gii. Tak liczna grupa mogła wyjechać 
dzięki nie tylko środkom unijnym, ale 
również dzięki sponsorom prywatnym. 
Niemcy przyjęli nas bardzo serdecznie 
i przygotowali nam bardzo ciekawy i 
urozmaicony program. Frankenberg 
jest miastem liczącym około 18 tysięcy 
mieszkańców z pięknym zabytkowym 
rynkiem. Wszędzie jest bardzo czysto, 
a większość budynków jest odnowiona. 
Na każdym kroku spotykaliśmy się  z 
życzliwością mieszkańców – dodaje 
Anna Kuczyńska.

Dariusz Kubalski z tej 
i Igor Bednarski 

z tamtej strony Odry

Taki napis widnieje na statuetce za I 
miejsce, którą Paweł Szczepański sołtys 
Kurozwęk, przywiózł z „X Ogólnopol-
skiego Turnieju Sołtysów – Wąchock 
2007”. W zmaganiach wzięło udział 
58 sołtysów z całej Polski. Uczestnicy 
brali udział w ośmiu konkurencjach 
– podczas eliminacji i pięciu w finale, do 
którego zakwalifikowało się dziesięciu 
najlepszych. 

Jak na Wąchock przystało musiało 
być dowcipnie, więc i wyzwania posta-
wione przed zawodnikami były niezwy-
kłe: „skok przez płot na czas”, „otwie-

ranie jajka po angielsku przy pomocy 
bata”, czy „skok po unijną kasę”, który 
polegał na wyławianiu eurocentów z 
wanny z brudną wodą, to tylko niektóre 
z konkurencji, którym musieli sprostać 
zawodnicy.

W tym roku to już drugi tytuł, który 
zdobył Paweł Szczepański. W maju 
wygrał plebiscyt organizowany przez 
„Gazetę Sołecką” w Warszawie.

Redakcja gratuluje zwycięstwa i 
życzy równie wspaniałego sukcesu w 
przyszłym roku.

Red., fot. GN

„soŁtys na zagrodzie równy wojewodzie”

Z rewizytą we Frankenbergu przebywali uczniowie  
i nauczyciele staszowskiej dwójki.
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Wszystkie najtęższe głowy Miasta i 
Gminy Staszów biedziły się i trudziły 
jak tu uczcić i zadziwić dzieciaki w 
Dniu ich Święta? Aż tu nagle Ksiądz 
Proboszcz połaskotany w ambicję przez 
swego Aniołka Stróża rzekł do Księdza 
Roberta: Masz te swoją Akcje Katolicką 
z głównym filarem Zosią. Błogosławię, 
działajcie! A Ksiądz Robert jakby na to 
czekał. Zburzył naszą błogość „nic nie 
robienia” i zaczęło się: spotkania, plano-
wania, działania. Nie wszystko szło jak 
z płatka, ale błogosławieństwo Księdza 
Prałata zrobiło swoje. Choć wizja Księdza 
Roberta - przeniesienie uroczystości dla 
małych dzieci z zamkniętego stadionu na 
Rynek- nie wszystkim się podobała, oka-
zała się strzałem w dziesiątkę. Widzów z 
minuty na minutę przybywało. 

Ci, co przypadkiem znaleźli się w 
obrębie Rynku, okazali się wytrwałymi 
kibicami. Dzieci z pompą i paradą 
- poprzedzane wozami strażackimi z 
„kogutami”- wkroczyły na Rynek. Były 
to dzieci z krajów, które odwiedził Jan 
Paweł II: z Polski, Anglii, Francji, Konga 
i innych krajów Afryki i Ameryki, takie 
przynajmniej miały stroje, transparenty 
i chorągiewki. Na Rynku zrobiło się 
kolorowo i radośnie. Słonko- choć się 
nie pokazało, najwidoczniej zaklinało 

deszcz, by nie popsuł zabawy dzieciom. 
Asfalt też rozkwitł barwami - to powsta-
wały obrazy malowane kredą „Jan Paweł 
II w świecie powołań”. Jedna z malują-
cych grup - pretendenci do nagrody z 
oddali postanowili ocenić swoje dzieło. 
I nagle krzyk artysty: „Papież nie ma 

uszu”. Konsternacja - bo komisja tuż, 
ale niektórzy zachowali zimną krew. 
Dobiegli do dzieła, dorysowali co trzeba i 
czekali na werdykt. Równocześnie odby-
wał się konkurs muzyczno-taneczny. 
Obserwatorzy tak się rozentuzjazmo-
wali, że sami postanowili zasmakować 
sławy. Było ich tak wiele, że nie wszyscy 
zdążyli wystąpić. Najwięcej entuzjazmu 
wywołało oglądanie tresury psa policyj-
nego, a jazda radiowozem „na sygnale” 
przekraczała sferę marzeń, nic więc 
dziwnego, że wysiąść było tak trudno... 
stoisko leśników z pięknymi skórami, 
porożami, strojem paradnym, bronią nie 
pozwalało oczu oderwać. Przy stoisku 
piekarni można było sprawdzić swoje 
zdolności w zakresie ręcznego kształ-
towania wypieków. Zdrowa żywność 
kusiła rozmaitymi smakami napoi, ale ile 
można wypić? Służba zdrowia czuwała 
nad kondycją artystów i rodziców. Pielę-
gniarka mierzyła ciśnienie i pojemność 
płuc, a choć nasze dzieci to nie lada zuchy 

- nikt nie dał się skusić na zastrzyk. Choć 
deszcz czekał cierpliwie na zakończenie 
uroczystości, dzieciaki nie chciały iść do 

domu. I odtrąbiono finał z ponad godzin-
nym opóźnieniem. Obyło się jednak bez 
mandatu za blokowanie przejazdu przez 
Rynek. Policja to też duże dzieci.

Drugi dzień I Kongresu Akcji Kato-
lickiej Rejonu Świętokrzyskiego w 
Staszowie odbył się w obiektach aka-
demickich dnia 2.VI.2007 z udziałem 
licznie zaproszonych gości, oraz ruchów 
i stowarzyszeń. Otwarcia dokonał Ksiądz 
Prałat Henryk Kozakiewicz. Gości powi-
tał Asystent Akcji Katolickiej Ksiądz 
Robert Zacharz. Rys historyczny przed-
stawiła Prezes Krystyna Żyła. Po czym 
nastąpiła część intelektualna, której 
przewodniczył Ksiądz Robert Zacharz. 
Prezentacji ruchów i stowarzyszeń 
dokonali przedstawiciele grup powołań, 
zgodnie z zapisem na liście prelegentów 
Forum. 

Akcję Katolicką przy Parafii św. 
Bartłomieja przedstawiła pani Jadwiga 
Skórska, Żywy Różaniec - Stefania 
Kwiatkowska, Rodziny Kapłanów - 
Roman Sieroń – senior, „Działalność 
Stowarzyszenie Bractwa Świętej Anny” 
- Adam Koziński,  „Kościół w Ameryce” 
- Kazimiera Dorosińska, „Liturgiczna 
Służba Ołtarza” - Paweł Dziubak, „Sto-
warzyszenie Pielgrzymkowe” - Bogdan 
Juszczyk, „Oaza Rodzin- Światło Życie” 
- Zofia Guła, „Ochotnicza Straż Pożarna” 
- Jan Magier, „Policja” - Aneta Nowak 
– Lis, „Nauczyciele i wychowawcy” - 
Danuta Drozd.

Wystąpienia dotyczyły: sposobów 
pracy, środków aktywizacji, pozyski-
wania współpracowników i różnych 
środków wspomagania. W przerwie 
wystąpił Dziecięcy Zespół Muzyczny 
Haliny Plewy. 

W holu można było obejrzeć wystawę 
zbiorów bibliotecznych dotyczących 
życia i twórczości papieża Jana Pawła II 
przygotowaną przez panią Zofię Wicz-
lińską.

Wykład „Jan Paweł II w świecie 
powołań” wygłosił Ksiądz Biskup 
Edward Frankowski. 

Diecezjalny Duszpasterz Akcji Kato-
lickiej Ksiądz Grzegorz Miszczak z San-
domierza wygłosił wykład o zgubnym 
wpływie niektórych mediów na dzieci 
i młodzież.

Podsumowania dokonał Ksiądz 
Franciszek Grela - dziekan Dekanatu 
Świętokrzyskiego. Po przyjściu zebra-
nych do Kościoła Świętego Ducha, Mszę 
Świętą celebrował i homilię wygłosił 
Ksiądz Biskup Edward Frankowski. 
Mówił o potrzebie jednoczenia prze-

Burmistrz Andrzej Iskra pomaga w przy-
gotowaniu wypieków. 

 i kongres akcji katolickiej 
diecezji sandomierskiej 

w staszowie oraz dzień dziecka

Burmistrz Andrzej Iskra otwiera Dzień 
Dziecka na staszowskim rynku.

Parada przedszkolaków.

Konkurs plastyczny.
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W Staszowskim Ośrodku Kultury w maju odbył się festi-
wal ukazujący twórczość kultury dzieci w wieku do 6 lat pod 
nazwą  Przedszkoliada. Patronat nad nim objął Andrzej Iskra 
– Burmistrz Miasta i Gminy Staszów. Podczas 4 koncertów 
wystąpiło około 600 dzieci z 20 przedszkoli. Oficjalnie 
zakończenie i podsumowanie przeglądu nastąpiło 29 maja br. 
Przedstawicielom placówek oświatowych Burmistrz wręczył 
dyplomy oraz pamiątkowe albumy. 

Przegląd obejmuje również plastykę. W sali klubowej 
wystawiono prace wykonane przez dzieci w ramach przeglądu. 
Przedszkoliada, jak i bliźniaczy Festiwal Kultury Szkół jest 
znakomitą okazją do zaprezentowania przez dzieci i młodzież 
działalności o charakterze kulturalnym oraz daje im możliwo-
ści występu na prawdziwej scenie przed publicznością, na którą 
często składają się m.in. rodzice, rodzeństwo i dziadkowie. 
Występy dzieci w aurze świateł reflektorów pozytywnie wpły-
wają na ich wychowanie, łamiąc bariery kontaktu z ludźmi, 
budząc talenty oraz kształcąc wiele cech charakteru. 

Pierwszą część spotkania wypełnił występ artystów Fil-
harmonii Narodowej z Warszawy w programie zatytułowanym 
„Musicale i muzyka filmowa”. 

Drugą część spotkania stanowił wernisaż wystawy foto-
grafii Grzegorza Skubery - biologa, nauczyciela, miłośnika 
ornitologii i fotografii. Recenzji prac dokonał Piotr Kaleta 

- artysta fotografik. Zwrócił uwagę na umiejętność zestawienia 
poszczególnych fotografii, na ich jakość, wartość i skojarzenia, 
które wywołują. 

Celem spotkania podsumowującego Przedszkoliadę było 
złożenie podziękowania dla pedagogów, a przede wszystkim 
dla dzieci za przygotowanie programów artystycznych, krze-
wienie kultury w swoim środowisku oraz udział w tegorocznej 
edycji.  

Sylwia Sikora

ciwko polityce chaosu i dezinformacji. W procesji z darami 
szczególnym uznaniem cieszyło się logo Akcji Katolickiej 
wykonane z chleba przez 
Krzysztofa Sojdę. Podczas 
Mszy Świętej zawierzenia 
Akcji Katolickiej Chry-
stusowi Królowi Wszech-
świata dokonał Ksiądz 
Biskup. Bezpośrednio 
po Mszy Świętej nastą-
piło wręczenie dyplomów 
przedstawicielom szkół 
za udział w konkursach z 
l. dnia Kongresu. Ksiądz 
Biskup wręczył również 
honorowe dyplomy zasłu-
żonym działaczom Akcji 
Katolickiej. 

O godzinie 21.00 w 
Kościele Świętego Ducha 
odbył się Apel Jasnogórski, 

który zakończył 2. dzień I Kongresu Akcji Katolickiej Rejonu 
Świętokrzyskiego w Staszowie. 

Kong re s  ok a z a ł 
się sukcesem, ale nie 
udało by się to bez pracy 
wielu ludzi, przedew-
szystkim Księdza Asy-
stenta Akcji Katolic-
kiej Roberta Zacharza i 
współpracujących Zofii 
i Józefa Wiczlińskich, 
Stefanii Kwiatkowskiej, 
Krystyny Bober, Marii 
Nadgrodkiewicz oraz 
Krystyny i Stanisława 
Żyłów i innych działa-
czy i współpracowni-
ków Akcji Katolickiej.

Jadwiga Skórska
fot. I. AdwentUczestnicy I Kongresu Akcji Katolickiej Diecezji Sandomieskiej  

w Staszowie.

mali  artyŚci

1 lipca w Szydłowie miało miejsce 
spotkanie członków założycieli Lokalnej 
Organizacji Turystycznej „Czym chata 
bogata”. W spotkaniu wzięli udział: 
wojewoda świętokrzyski Grzegorz 
Banaś, wicemarszałek województwa 
świętokrzyskiego Zdzisław Wrzałka, 
poseł Konstanty Miodowicz, starosta 
powiatu staszowskiego Romuald Gar-
czewski, Małgorzata Wilk-Grzywna 
dyrektor ROT w Kielcach oraz wójt 

Gminy Szydłów Jan Klamczyński. W 
imieniu burmistrza Staszowa w spotka-
niu uczestniczył dr Kazimierz Sztaba 
sekretarz Miasta i Gminy.

Zgromadzenie wybrało tymczasowy 
zarząd w osobach: Witold Kowal, Kry-
styna Kubacka, Grzegorz Kowalczew-
ski, Piotr Walczak i Witold Świtalski, 
który dokona rejestracji stowarzyszenia 
w Krajowym Rejestrze Sądowym. Zde-
cydowano, że siedziba LOT-u bedzie 

mieścić się w Staszowie. 
Lokalna Organizacja Turystyczna 

„Czym chata bogata” zrzeszać będzie 
działaczy i podmioty turystyczne z 
terenu powiatu staszowskiego. Będzie 
to piąta taka organizacja w wojewódz-
twie świętokrzyskim. Powołanie jej jest 
efektem współpracy w ramach Grupy 
Partnerskiej „Kawerna” angażującej 
się w projekt „Turystyka Wspólna 
Sprawa”.

Red.

lot „czym chata bogata”

Występy dzieci podczas Przedszkoliady. 
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„szumiĄ knieje” to program 
realizowany przez młodzież gimna-
zjalną i nauczycieli zpo- publiczne 
gimnazjum  nr 1 w staszowie oraz 
członków koła Łowieckiego „bór” w 
rytwianach.

W 2005 roku redakcja Łowca Pol-
skiego zachęcała do przystąpienia do 
ogólnopolskiej akcji w ramach edukacji 
przyrodniczej „Ożywić pola”. 

Co prawda wówczas nie przystąpili-
śmy do udziału w niej, ale stała się dla 
nas inspiracją do opracowania lokalnego 
programu współpracy 
z Kołem Łowieck im 
„Bór” w Rytwianach. 
Autorkami programu pod 
hasłem „Szumią Knieje” 
są nauczyciele ZPO nr 1 
w Staszowie mgr Gra-
żyna Kwiecień, mgr Ewa 
Nowak, mgr Anna Sku-
bera. W realizacji wzięły 
udział 3 klasy gimna-
zjalne w tym młodzież z 
niepełnosprawnością. Ze 
strony Koła Łowieckiego 
„Bór” w Rytwianach 
koordynatorem działań 
był pełnomocnik zarządu 
do spraw kontaktów ze 
szkołami Pan Witold 
Kwiecień. 

Program pod hasłem „Szumią 
Knieje” miał na celu przede wszystkim 
edukację przyrodniczą i ekologiczną, a 
także umożliwienie młodzieży bezpo-
średniego oddziaływania na środowisko 
naturalne. Ważne też było przybliże-
nie uczniom problematyki związanej 
z łowiectwem, a także rozbudzenie 
nowych, ciekawych zainteresowań, a 
może nawet kiedyś w przyszłości  - 
życiowej pasji...

Tereny Koła Łowieckiego „Bór” 
obejmują lasy Nadleśnictwa Staszów na 
powierzchni około 8,5 tys. ha, a kolejne 
7,5 tys. ha to tereny niezalesione. 

Tak rozległe obszary dały nam spore 
możliwości i stały się jednocześnie 
poważnym wyzwaniem do podejmo-
wania różnorodnych inicjatyw. 

Program „Szumią Knieje” został tak 
opracowany, by dawał satysfakcję nie 
tylko młodzieży, myśliwym, ale także 
florze i faunie naszych lasów ! 

Zgodnie z założeniami odbyło się 
wiele wspólnych spotkań z myśliwymi, 
leśnikami, a także ornitologiem. Były 
to zarówno zajęcia edukacyjne w 

szkole, jak i liczne przedsięwzięcia w 
bezpośrednim kontakcie z przyrodą. 
Wiele inicjatyw podejmowanych było 
oczywiście przy współpracy z Nadle-
śnictwem Staszów oraz przy pomocy 
Nadleśniczego mgr inż. Adama Lubery. 
Nasi goście bardzo chętnie opowiadali o 
swojej życiowej pasji, ale także o ocze-
kiwaniach mieszkańców lasu. 

Po uzyskaniu akceptacji ze strony 
Pani Dyrektor ZPO nr 1 mgr Mał-
gorzaty Kazimierskiej w  miesiącu 
wrześniu  zapoznaliśmy młodzież z 

celami i założeniami programu i już 
przystąpiliśmy do konkretnej pracy. 
Razem z myśliwymi włączyliśmy się 
do akcji „Sprzątania świata” wybierając 
oczywiście tereny należące do Koła 
Łowieckiego „Bór”. Koordynatorem tej 
akcji był pan Witold Kwiecień. Posprzą-
taliśmy zwierzynie małą cząstkę świata, 
choć śmieci wcale nie było tak mało. 

Przez cały wrzesień i październik 
zbieraliśmy kasztany i żołędzie. 

W październiku odbyło się rów-
nież spotkanie z panem Grzegorzem 
Skuberą – członkiem Małopolskiego 
Towarzystwa Ornitologicznego na 
temat gatunków ptaków żyjących w 
naszych lasach oraz roli budek lęgo-
wych w życiu ptaków. 

Po tym spotkaniu natychmiast 
uczniowie wykonali szereg budek 
lęgowych oraz karmników, by podczas 
kolejnego październikowego spotkania 
zawiesić je w parku oczywiście po 
wcześniejszym uzyskaniu zgody woje-
wódzkiego konserwatora przyrody.

W listopadzie korzystając z pięknej 

słonecznej pogody odbyło się spotkanie 
w terenie z myśliwym panem Witoldem 
Kwietniem, by poszerzyć naszą wiedzę 
dotyczącą szeregu akcji podejmowa-
nych przez myśliwych w celu poprawy 
bytowania zwierzyny. Był też pierwszy 
sprawdzian – myśliwska krzyżówka.

W listopadzie miało też miejsce  
przekazanie członkom Koła Bór zebra-
nych żołędzi. A była to imponująca ilość 
– 6 worków. Odbierali od nas myśliwi 
Grzegorz Kubik i Witold Kwiecień.

Do grudniowego przedsięwzię-
cia młodzież przygotowywała się 
dużo wcześniej wykonując lizawki 

dla zwierząt. Podczas 
spaceru ścieżką edu-
kacyjną w Golejowie 
przygotowaną dla nas 
przez myśliwych Pana 
Grzegorza Kubika oraz 
Witolda Kwietnia, a 
prowadzącą między 
4 paśnikami, ucznio-
wie wkopywali lizawki 
wypełniając je solą. 
Ponadto uzupełniali 
ka r m nik i  i  paśn ik i 
p a s z ą .  U b r a l i  t e ż 
choinki bombkami z 
ziemniaków, buraków, 
jabłek, marchwi. Wszy-
scy mieli też wielką 
przyjemność słuchania 
gry na sygnałówce w 

wykonaniu Pana Grzegorza Kubika 
– sygnalisty Koła Łowieckiego „Bór”, 
który każde spotkanie uświetniał 
swoimi koncertami. 

W styczniu podczas wizyty w Czer-
nicy znów okazja, aby zdobyć wiedzę 
dotyczącą potrzeby ochrony przyrody, 
ale także by szukać i rozpoznawać tropy 
zwierząt na śniegu. A wszystko zakoń-
czyło się wspaniałym kuligiem.

Podczas ferii - już w lutym - mło-
dzież sama zobowiązała się do aktyw-
nej pomocy zwierzynie i ptactwu, aby 
ułatwić im przetrwanie zimy. Głównie 
wokół własnych miejsc zamieszkania 
oraz podczas zimowych spacerów po 
lesie. 

W marcu kolejne spotkania: lekcja 
z myśliwym panem Grzegorzem Kubi-
kiem związana z gospodarką łowiecką, 
z panem Grzegorzem Skuberą na temat 
„Walorów przyrodniczo- geograficz-
nych ziemi staszowskiej” i z leśnikiem 
Panem Piotrem Nowakiem na temat 
potrzeby odnowy drzewostanu. 

W miesiącu kwietniu wykorzysta-
liśmy tę wiedzę w praktyce. Posadzi-

„szumiĄ knieje”

Uczestnicy programu „Szumią knieje”.
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liśmy z członkami Koła Łowieckiego niezły kawałek lasu 
- 500 sadzonek dębu pod czujnym okiem Pana Grzegorza 
Kubika.

W maju kolejne spotkanie z ornitologiem panem Grze-
gorzem Skuberą, tym razem poświęcone polskim sowom i 
ich znaczeniu w ekosystemach leśnych.

W czerwcu tuż przed zakończeniem roku szkolnego 
ostatnia ekologiczna lekcja prowadzona przez Pana Roberta 
Orzechowskiego na temat ochrony lasów i związanymi z tym 
pracami pielęgnacyjnymi.

Nadszedł wrzesień i spotkanie z lekarzem weterynarii 
panem Andrzejem Altenbergiem, który przyjął wszystkich 
na swoim prywatnym terenie. W pięknej scenerii pól i 
stawów młodzież uczestniczyła w pogadance na temat ras 
psów myśliwskich. Po teoretycznym wykładzie młodzież 
zobaczyła psy myśliwskie, które bez dyskusji wykonywały 
polecenia i pięknie prezentowały swoje umiejętności w 
terenie.

Uwieńczeniem współpracy ZPO NR 1 w Staszowie z 
Kołem Łowieckim „Bór” w Rytwianach był konkurs wiedzy 
o tematyce łowieckiej i ekologiczno- przyrodniczej. Konkur-
sowi towarzyszyła wystawa trofeów łowieckich w pięknej 
leśnej scenerii. Podczas wystawy prezentowane były także 
tablice edukacyjne dotyczące ochrony przyrody udostęp-
nione przez Nadleśnictwo Staszów. Wystawa czynna była 

przez 2 dni i cieszyła się ogromnym powodzeniem nie tylko 
u młodzieży, ale także u dzieci w wieku przedszkolnym. 
Oprowadzał i grał na sygnałówce - Pan Grzegorz Kubik. 

Konkurs pokazał, iż wiedza i umiejętności zdobyte pod-
czas realizacji Programu „Szumią Knieje” były naprawdę 
imponujące. Dopiero w rundzie pytań dodatkowych okazało 
się, że zwycięzcami zostały: I miejsce -Martyna Skurska, 
Aneta Karuzel, II miejsce – Ola Parowska, Paulina Gibała, 
III miejsce -  Dominika Zych, Elżbieta Pruska.  

Zwycięzcy otrzymali nagrody rzeczowe ufundowane 
przez Zarząd Koła Łowieckiego „Bór” w Rytwianach oraz 
nagrody książkowe od Nadleśniczego Nadleśnictwa Staszów 
mgr inż. Adama Lubery. Były też nagrody pocieszenia dla 
wszystkich uczestników konkursu.

Zgodnie z tradycją, podsumowaniu towarzyszyła biesiada 
myśliwska połączona z degustacją potraw myśliwskich. Bie-
siada miała miejsce w domku myśliwskim Koła Łowieckiego 
„Knieja” w Sichowie, dzięki gościnności Prezesa Kazimierza 
Mazura oraz Łowczego Ryszarda Krasińskiego. 

Dziękujemy wszystkim, którzy włączyli się w realizację 
programu  „Szumią Knieje”.

Z myśliwskim pozdrowieniem
DARZ BÓR !

Grażyna Kwiecień

elpoeko sp. z o.o. zaj-
mująca się zagospodarowa-
niem ubocznych produktów 
spalania z elektrowni w 
połańcu, zorganizowała w 
lipcu br. w staszowie (pałac 
Łazienkowski), powiatową 
naradę Środowiskową. 

Uczest n icz yl i  w n iej 
zaproszeni goście w osobach: 
Starosta Powiatu Staszow-
skiego Pan Romuald Gar-
czewski, Wicestarosta Pan 
Andrzej Kruzel, Burmistrz 
Miasta i Gminy Staszów 
Pan Andrzej Iskra, Prze-
wodniczący Rady Miejskiej  
w Staszowie Pan Czesław Dyl i Wice-
przewodniczący RM Pan Bonifacy 
Wojciechowski, Soł tysi z Sztom-
berg, Łukawicy i Smerdyny. Dyrektor 
Zarządu Dróg Powiatowych Pan Józef 
Kręcisz, Dyrektor Firmy Projektowej 
„SIGMA” Pan Tomasz Burchard oraz 
przedstawiciele: UMiG Połaniec, Siar-
kopolu „Grzybów” Kopalnia Osiek, 
Cegielni „Grabowiec” w Osieku.  
i wiele innych osób funkcyjnych ze sta-
rostwa i urzędów gminnych odpowie-
dzialnych za politykę środowiskową, 
inwestycje i budowę dróg. Prelegentami 
byli: Prezes Zarządu Spółki Elpoeko 
Pan Jacek Płachecki, pracownicy 

tej spółki oraz pracownicy naukowi  
Politechniki Rzeszowskiej z Centrum 
Technologii Budowlanych. Głos w dys-
kusji zabrali m.in. Pan Andrzej Kruzel, 
Tomasz Burchard, Krzysztof Łoch, 
Mariusz Cymerys, Andrzej Irek. 

Narada miała na celu podjęcie 
wspólnych inicjatyw gospodarczego 
wykorzystania istniejących, zasobów 
mieszanki popiołowo – żużlowej zalega-
jących na składowisku „Pióry”. Przed-
stawiono istniejące możliwości prawne 
wynikające z przepisów o ochronie 
środowiska, badania fizyko-chemiczne. 
Omówiono możliwości zastosowania 
popiołów i mieszanek popiołowo-

żużlowych do ceramiki budowla-
nej, utwardzania terenu, likwidacji 
szkód pokopalnianych, nieczynnych 
wyrobisk czy dzikich wysypisk 
komunalnych. Przedstawiono gotowy 
produkt o nazwie ELPOMIX, posia-
dający aprobatę techniczną Instytutu 
Badawczego Dróg i Mostów z War-
szawy, mający zastosowanie głównie 
przy budowie nasypów drogowych. 
Narada przebiegła konstruktywnie 
w życzliwej atmosferze. Zarówno 
pracownicy spółki jak też przed-
stawiciele lokalnych samorządów, 
deklarowali wspólne zaangażowanie 
w dalszy proces wykorzystania UPS 
i ELPOMIX-u.. Kraje bogate, wyso-

korozwinięte już dawno opanowały 
te procesy. Niestety w naszym kraju 
wciąż pokutuje niewiedza i niczym 
nie uzasadnione przekonanie o szko-
dliwym oddziaływaniu popiołów na 
otoczenie. Zamiana „szarego na złote” 
to przecież nic innego jak zamiana 
popiołu na korzyści ekonomiczne jakie 
mogą towarzyszyć ich gospodarczemu 
wykorzystaniu. Narada była kolejnym 
przykładem pożądanej inicjatywy 
społecznej, służącej głównie ochronie 
środowiska naturalnego.

Zbigniew Siraga

Uczestnicy narady z zainteresowaniem słuchają wykładu.

powiatowa narada Środowiskowa
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W maju na dziedzińcu Pałacu Państwa Popielów w 
Kurozwękach odbył się recital duetu Sylwii Przetak i 
Kamila Kondka. Podczas spotkania prezentowano poezję 
Benedykta Kozieła – dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
w Staszowie. Wiersze recytowali: Dominik Rożek - z-ca 
dyrektora SOK oraz Paulina Szaraniec - uczennica Licemu 
Ogólnokształcącego im. St. Staszica w Staszowie. W wie-
czorze poezji zorganizowanym przez Staszowski Ośrodek 
Kultury i Zespół Pałacowy uczestniczyli również goście 
naszej gminy - turyści. Wśród słuchaczy był także autor 
wierszy, który obecnie przygotowuje kolejne teksty do 
wydania następnego tomiku. Miła atmosfera tworzona 
przez słowa i muzykę, śpiew i recytację, a także urok 
dziedzińca pobudzały do bliższego obcowania ze sztuką. 
Wśród imprez organizowanych przez SOK coraz częściej 
znajdują się spotkania z poezją, można by tu wymienić 
chociażby zaduszki czy też poezję miłosną w wykonaniu 
młodych staszowskich twórców. 

Kilka tygodni później, w pierwszy dzień lipca, rów-
nież w Pałacu Państwa Popielów, odbyły się dwa koncerty 
w ramach XIII Międzynarodowego Festiwalu Muzycz-
nego im. Krystyny Jamroz (1923- 1986). Patronat nad nim 
objął m.in. Burmistrz Miasta i Gminy Staszów - Andrzej 
Iskra, a współorganizatorem był także SOK. Pierwszy z 
nich odbył się w zamkowej fosie, gdzie orkiestra Strauss 
Ensemble zaprezentowała wiedeńskie melodie. Po południu 

w sali balowej odbył się koncert muzyki latynoskiej „Solo 
tre” z udziałem Beatriz  Blanco - mezzosopran z Wenezueli 
oraz gitarzystów: Leszka Potasińskiego i Marka Walawen-
dera. Koncerty festiwalowe spowodowały, że do naszej 
gminy przybyło wielu koneserów muzyki oraz turystów z 
województwa i kraju. Część koncertów festiwalowych już 
po raz kolejny została zlokalizowana w Kurozwękach, z 
czego zadowoleni są zarówno organizatorzy, jak i gospo-
darze. 

Częste spotkania z poezją i muzyką w lirycznej scenerii 
powodują chęć częstszego korzystania z dóbr kultury, które 
niosą nie tylko rozrywkę, lecz również pozwalają na rozwój 
duchowy i emocjonalny. 

Sylwia Sikora

paŁacowa poezja 
i muzyka

Nawet najsi ln iejszy cz łowiek 
potrzebuje oparcia w rodzinie i poczu-
cia bezpieczeństwa, jakie ona daje.

Niektórzy mówią, że można umrzeć 
z samotności. Zdarza to się zwykle 
ludziom starym albo chorym. Czują 
się nikomu niepotrzebni, zbędni na 
świecie do tego stopnia, że ich odej-
ście nikogo nie zaboli. Mają wrażenie, 
że nie będzie po nich pustki, może 
nawet ktoś odetchnie, że kłopot ma 
„z głowy”. 

To bardzo smutne doznawać takiego 
uczucia samotności, że męczące staje 
się nawet przebywanie ze sobą samym 
i swoimi myślami. 

Każdy potrzebuje innego czło-
wieka, rzadko kto ceni sobie kom-
pletne wyizolowanie. Wiemy jednak, 
że nikt i nic nie stoi w miejscu. Może 
jednak warto zatrzymać się na chwilę, 
by uświadomić sobie jak ważne jest 
posiadanie ludzi wokół siebie, by móc 
z nimi dzielić radość i smutki ... i jak 
potrzebne są momenty odizolowania, 

czasu dla siebie, spokoju, odpoczynku, 
ciszy. Jednym słowem prywatności.

Przychodzi moment, że nagle życie 
robi się zupełnie małe. Otwierane i 
zamykane wschodami i zachodami 
słońca, między którymi nic się nie 
mogło zdarzyć, ponieważ wszystko, co 
mogło się zdarzyć już się zdarzyło.

Chociaż z drugiej strony w naszym 
życiu żywimy wiele różnych nadziei, 
one napełniają treścią nasze życie i 
nadają mu sens.

W życiu kierujemy się pewnymi 
normami postępowania, wśród których 
normy moralne zajmują bardzo ważne 
miejsce, przekroczenie granic, które 
one wzmacniają niesie niebezpieczeń-
stwo pogmatwania swego życia.

Może ktoś w tym momencie pomy-
śleć sobie, że ta reguła w życiu tak 
bardzo się nie sprawdza. Może przy-
toczyć przykłady ludzi, którzy przez 
przekroczenie tych granic dobrze się 
w życiu urządzili. Wśród nich mogą 
być handlarze narkotykami, wyzy-
skiwacze biednych, producenci i han-
dlarze bronią, szerzący pornografię, 
złodzieje i oszuści.

Tak to się dzieje, gdy oceniamy 

życie z „żabiej perspektywy”. Hory-
zont żaby zamykają tataraki rosnące 
na bagnie, to jest jej cały świat, a 
myślą nie sięga ona nawet jutrzejszego 
dnia.

Ludzka perspektywa przekracza 
granice materialnego świata i czasowo 
sięga wieczności.

W tej perspektywie widzimy z 
absolutną pewnością tragiczne skutki 
przekraczania norm moralnych.

W języku polskim funkcjonuje 
powiedzenie „światły człowiek”. 
Człowiek światły to ten, który otwiera 
szeroko wszystkie okna duszy, serca 
i umysłu, aby przez nie wdarło się 
światło moralne, ludzkie i nadprzy-
rodzone, boże.

Nie można powiedzieć o czło-
wieku, że jest światły, jeżeli jego okna 
otwarte są tylko na światło naturalne, a 
zamknięte na światło nadprzyrodzone 
i odwrotnie.

Całe nasze życie to otwieranie 
okien na coraz to nowe światło. Chwy-
taj więc dzień i doceniaj wszystko co 
masz. 

mgr Kazimiera Dorosińska

ŚwiatŁy 
czŁowiek

Recital odbył się na dziedzińcu Pałacu w Kurozwękach.
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po raz kolejny episkopat wzywa 
do abstynencji w sierpniu. w tym 
roku, gdy minęło już �0-lecie jasno-
górskich Ślubów narodu, apel ten 
nabiera szczególnego zna-
czenia.

Sierpień został ogłoszony 
przez Episkopat miesiącem 
trzeźwości Narodu podczas 201. 
Zebrania Plenarnego Konferen-
cji Episkopatu Polski. 

„Trzeźwość bowiem należy 
do podstawowych warunków 
egzystencji i rozwoju narodu”- 
napisali biskupi w komunikacie 
z zebrania.

Miesięczna abstynencja od 
alkoholu dla jednych wydaje 
się niepotrzebna (skoro spoży-
wają alkohol w sposób umiar-
kowany), dla drugich zaś- czymś 
niemożliwym do zrealizowania. ,, 
Spróbujmy w tym miesiącu, w tym 
sierpniu, przekonać się, na co nas 
jeszcze stać. Porzućmy alkohol także i 
po to, aby wreszcie uświadomić sobie, 
ile ma uroków życie w trzeźwości i co 
to znaczy, być prawdziwie wolnym 
człowiekiem !’’-zachęca ordynariusz 
drohiczyński.

Środowiska abstynenckie zachę-
cają byśmy w te dni przyłączyli się 
do wspólnoty, do ludzi dobrej woli, 

którzy podejmują całkowitą wstrze-
mięźliwość w tym względzie. Razem 
podejmując trud pielgrzymowania na 
Jasną Górę w duchu wynagrodzenia 

przez modlitwę.
Na przestrzeni roku organizuje 

się wiele pielgrzymek i modlitwy o 
trzeźwość dla tych, którzy pić jeszcze 
nie przestali i w intencji tych, którzy 
chcą trzeźwość utrzymać.

Organizuje się także wiele spotkań, 
zabaw i festynów, oczywiście w duchu 
trzeźwości dla tych, którzy potrafią 
bawić się bez alkoholu. Dlatego 11 
sierpnia 2007roku odbył się po raz 
czwarty piknik abstynencki zorgani-

zowany przez Klub Abstynenta ,,Stru-
myk” na terenie Zespołu Pałacowego w 
Kurozwękach. Dzięki temu mogliśmy 
wraz ze swoimi rodzinami  spotkać 

się z przedstawicielami i sympa-
tykami naszego ruchu z całego 
województwa świętokrzyskiego 
i nie tylko. Wśród gości pikni-
kowego spotkania byli również: 
Burmistrz Miasta i Gminy w Sta-
szowie pan Andrzej Iskra, człon-
kowie GKKRPA w Staszowie 
pani Iwona Cukierska-Gomuła 
z rodziną, pan Edward Anioł z 
małżonką , ordynator oddziału 
XII odwykowego w Morawicy 
pani Teresa Tymińska- Tkacz z 
personelem medycznym.

Obchod zona I V rocz n ica 
trzeźwości naszego klubowego 

kolegi to prawdziwe świadectwo, że 
można i trzeba wyrwać się z niewoli 
jakim jest alkoholizm.

War to kontynuować tego typu 
spotkania także po to, by młode poko-
lenie mogło zobaczyć, że bez alkoholu 
można się świetnie bawić.

Korzystając z okazji dziękujemy 
panu Marcinowi Popielowi za udzie-
loną pomoc, by piknik ten po raz 
kolejny mógł odbyć się na terenie 
Zespołu Pałacowego.

Danuta Batóg

Stowarzyszenie Miłośników Pustelni 
Złotego Lasu w Rytwianach przed 5 
laty rozpoczęło działalność wspierając 
Diecezjalny Ośrodek Kultury i Edu-
kacji „Źródło” w odbudowie Pustelni 
Rytwiańskiej.

Dziś liczy 50 członków, których 
pasją jest praca społeczna. Okres naszej 
działalności obfituje w wiele sukcesów. 
Do najważniejszych zaliczamy organizo-
wane imprezy kulturalne na rozpoczęcie 
i zakończenie sezonu turystyczno- piel-
grzymkowego pt. „Klasztorna Majówka” 
i „Leśna Apteka”. Imprezy te gromadzą 
ponad 5 tys. ludzi, a na tradycyjny odpust 
15 sierpnia potrafi zjechać blisko 10 tys. 
gości.

Chlubić możemy się również prze-
prowadzoną renowacją dzieł sztuki. 
Niektórych z nich zapewne jeszcze 
długo nie udałoby się osiągnąć, gdyby 
nie pomoc przychylnych dla klasztoru 
ludzi i praca wspaniałego gospodarza 
ks. kanonika Wiesława Kowalewskiego. 
Z optymizmem patrzymy na zmieniające 

się otoczenie wokół klasztoru. W pierw-
szej kolejności odbudowana została tzw. 
„szyja” łącząca bramy, nadała ona smaku 
kunsztowi Pustelni. 

Przed rokiem odrestaurowany domek 
pustelniczy cieszy się ogromną popular-
nością wśród gości z kraju i z zagranicy. 
Obecnie z radością spoglądamy na teren 
Pustelni, który zmienił się w plac wiel-
kiej budowy. Już za rok odrestaurowane 
zabudowania klasztorne będą mogły 
przyjąć gości chętnych spędzić czas w 
wyjątkowej atmosferze, sprzyjającej 
kultywowaniu tradycji religijnych i dzia-
łalnośći świeckiej.

Dzięki Pustelni, Rytwiany staną się 
prężnym ośrodkiem kulturalnym na 
Ziemi Staszowskiej. 

Zapraszamy do odwiedzenia naszej 
perełki rytwiańskiej, która niebawem 
znów rozbłyśnie swym dawnym bla-
skiem.

Maria Woźniak

sierpniowy apel o trzeźwoŚć

Oficjalne rozpoczęcie pikniku Klubu Abstynenta 
„Strumyk”. 

stowarzyszenie  
ma już � lat

Klasztor w Rytwianach. Fot.GN
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bardzo udanie zakończyli rozgrywki 
ligowe młodzi piłkarze staszowskiej 
pogoni. 

Oprócz pierwszej drużyny, która 
uzyskała awans do IV ligi, młodzi adepci 
piłkarskiego rzemiosła mogą się pochwalić 
równie mistrzowskimi wyni-
kami. Juniorzy starsi stano-
wiący bezpośrednie zaplecze 
pierwszej drużyny również 
wywalczyli awans - awans 
do ligi świętokrzyskiej- naj-
wyższej ligi w rozgrywkach 
młodzieżowych. Trampkarze 
starsi (rocznik 1992) zajęli w 
swojej grupie pierwsze miej-
sce. Młodzicy starsi (rocznik 
1994) zdobyli 2 miejsce, prze-
grywając rywalizację tylko 
z Czarnymi Połaniec. Orlicy 
starsi (rocznik 1996) uplaso-
wali się na 3 miejscu. Juniorzy 
młodsi, którzy rywalizowali 
w Lidze Świętokrzyskiej zajęli 
bardzo dobre 7 miejsce. Dorobek naszej 
młodzieży jest bardzo udany. Mamy zdol-
nych wychowanków, którzy za kilka lat z 
powodzeniem mogą reprezentować nasz 
klub w rozgrywkach centralnych. To rów-
nież dowód na to, że w Pogoni prowadzona 
jest właściwa praca z młodzieżą, a Staszów 
jest liczącym się ośrodkiem piłkarskim na 
mapie województwa świętokrzyskiego.

Poniżej prezentujemy składy naszych 
drużyn młodzieżowych, które tak udanie 
zakończyły rozgrywki sezonu 2006/2007.

Ju n io r z y  s t a r s i  p r owa d z e n i 
przez Jarosława Cichonia wywal-
czyli awans do Ligi Świętokrzyskiej 
grając w składzie: Wiktor Wójcicki, 
Damian Pękalski, Rafał Kalina, Artur 
Medyński, Rafał Merchut, Sebastian 

Mazanka, Krzysztof Dutka, Karol Roze-
gnał, Piotr Zapart, Artur Walasek, Mariusz 
Koronkiewicz, Konrad Cebula, Grzegorz 
Chyliński, Piotr Malec, Piotr Jawor, Tomasz 
Koronkiewicz, Krzysztof Baczewski, 
Dawid Kosik, Tomasz Sobieniak, Andrzej 

Strączek. W 16 spotkaniach drużyna zdo-
była 43 punkty, strzelając przeciwnikom 51 
goli, a tracąc zaledwie 11. W całym sezonie 
drużyna odniosła 14 zwycięstw, zanoto-
wała dwa remisy i doznała tylko jednej 
porażki z wiceliderem Stalą Kunów.   

Trampkarze starsi (rocznik 1992) 
prowadzeni przez Norberta Kulę zajęli w 
swojej grupie pierwsze miejsce, gromadząc 
w 12 meczach 27 punktów. Bilans bram-
kowy wyniósł 53 do 21. Pierwsze miejsce 
wywalczyła drużyna w składzie: Dawid 
Małas, Mateusz Grabka, Krzysztof Syty, 
Michał Tomporowski, Jakub Krakowiak, 
Marek Zawisza, Damian Błaszczyk, 
Marcin Bajur, Damian Belusiak, Michał 
Modzelewski, Robert Wach, Piotr Rotkie-
wicz, Rafał Kosik, Łukasz Sojda, Artur 

Dyl, Mateusz Sutek, Piotr Kosik, Michał 
Łagosz. 

Młodzicy starsi (rocznik 1994) treno-
wani przez Jacka Słomkę zajęli w swojej 
grupie drugie miejsce, zdobywając w 14 
meczach 34 punkty. Uzyskali też imponu-
jący bilans bramkowy 77 do 14. Ten wynik 
wywalczyła drużyna w składzie: Patryk 
Grosicki, Karol Małas, Damian Belusiak, 

Mariusz Glud, Marcin 
Cebula, Michał Motyl, 
Mateusz Krajewski, 
Krzysztof Syty, Michał 
Brzyszcz, Marcin Bajur, 
Cezary Kulis, Tomasz 
Dyl, Rafał Złotnik, 
Daniel Orzeł, Sebastian 
Morawski, Dawid Cha-
ryga, Dawid Mróz, Piotr 
Kosik, Artur Misterkie-
wicz, Piotr Boś, Artur 
Merchut.

Juniorzy młodsi 
występujący w Świę-
tokrzyskiej Lidze pro-
wadzeni przez Jacka 

Słomkę zajęli bardzo 
dobre 7 miejsce. W lidze tej grało 14 naj-
lepszych drużyn z naszego województwa. 
Nasi juniorzy w 26 meczach zgromadzili 
40 punktów, strzelili rywalom 40 goli 
tracą 35. Nasza drużyna grała w składzie: 
Marcin Słomiński, Andrzej Strączek, 
Krzysztof Huminiak, Krzysztof Cecot, 
Łukasz Przetak, Krzysztof Zawierucha, 
Bartłomiej Ryński, Grzegorz Urbański,  
Marek Twaróg, Michał Bajur, Łukasz 
Merchut, Dawid Kosik, Grzegorz Pargieła, 
Tomasz Sobieniak.

Jeszcze raz gratulujemy wszystkim 
młodym piłkarzom udanego sezonu. 
Liczymy na kolejne zwycięstwa w kon-
frontacji z czołowymi drużynami naszego 
województwa.

Dariusz Kubalski

juniorzy w gronie najlepszych

Drużyna juniorów starszych z trenerem i zarządem Klubu.  
Fot. M. Sobieniak

27 par m.in. z Krakowa, Skarży-
ska-Kamiennej, Ostrowca Świętokrzy-
skiego, Głuchołaz, Jelcza, Połańca i 
Staszowa rywalizowało w Turnieju 
Siatkówki Plażowej, który odbył się w 
dniach 18,19 sierpnia na boiskach przy 
OW „Wilga” w Golejowie.

Zawodniczki i zawodnicy star-
tujący w turnieju zaprezentowali 
wysokie umiejętności sportowe. Wiele 
z pojedynków miało wyrównany prze-
bieg, a o końcowym wyniku decydo-
wały minimalne błędy zawodników.

Wyniki turnieju przedstawiają się 
następująco:

Dziewczęta do 16 lat
I miejsce: Aneta Kwiecień, Wio-

letta Motyl - Staszów
II miejsce: Sylwia Grabka, Joanna 

Biela - Staszów
III miejsce: Joanna Mrozowska, 

Beata Mrozowska - Kraków
Chłopcy do 16 lat
I  miejsce:  Kami l  Kozłowsk i , 

K r yst ian Lisowsk i -  Skarżysko-
Kamienna

II miejsce: Daniel Nawrot, Mateusz 
Rajca - Staszów

III Miejsce: Tomasz Tarabasz, 
Jakub Nalej - Skarżysko-Kamienna

Mężczyźni
I  miejsce:  Karol Leks,  Adam 

Orkisz - Staszów
II miejsce: Paweł Stolarz, Michał 

Łodkowski - Połaniec
III miejsce: Jacek Myślak, Jakub 

Rodenko - Połaniec
Najlepsze pary turnieju otrzymały 

puchary, statuetki oraz piłki siatkowe, 
które ufundowali organizatorzy - 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Staszo-
wie oraz Powiatowe Zrzeszenie LZS 
w Staszowie.

OSiR

wyniki turnieju siatkówki plażowej
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można by rzec, że w ekspresowym 
tempie odradza się w staszowie piłka 
nożna. 

W 2005 roku trzecioligowa  Pogoń 
została zdegradowana do 
klasy A. W 2006 roku dru-
żyna zajęła drugie miejsce w 
swojej grupie i musiała grać 
mecz barażowy o awans do 
klasy okręgowej. Po zwycię-
stwie 3:0 nad Zrywem Zbi-
gniewice Pogoń w sezonie 
2006/2007 uczestniczyła w 
rozgrywkach klasy okręgo-
wej i okazała się bezkonku-
rencyjna uzyskując kolejny 
awans, tym razem do IV 
ligi.  

Awans wywalczyła dru-
żyna w składzie: Robert 
Jankowski, Wiktor Wójcicki, 
Mariusz Starba,  Norbert Kula, Dariusz 
Maruszewski, Krzysztof Nalepka, Rafał 
Merchut,  Janusz Kaczówka, Piotr 
Matyja, Mateusz Franus, Karol Walasek, 
Przemysław Rzepa, Maciej Zaliński, 
Damian Krakowiak, Rafał Czarnecki, 
Artur Walasek, Konrad Cebula, Dariusz 
Anduła, Tomasz Strzałka, Mariusz 

Koronkiewicz. Słowa 
uznania należą się 
trenerowi Witoldowi 

Złotnikowi oraz trenerowi koordynato-
rowi Januszowi Batugowskiemu. Swój 
wkład w awans mieli również: kierownik 
drużyny Kazimierz Pawlik, masaży-

sta Janusz Adamczyk, menager klubu 
Marek Wójcik oraz zarząd klubu w oso-
bach: Sławomir Balicki-prezes, Romuald 
Zgrzywa i Marek Sobieniak – wicepre-
zesi oraz Dariusz Kubalski –sekretarz. 
Ogromne podziękowania należą się 
również tym wszystkim, którzy bezin-

teresownie pomagali przy organizacji 
meczów Pogoni w Staszowie.

Nasza drużyna odniosła 20 zwy-
cięstw, zanotowała 3 remisy i doznała 
tylko 1 porażki. Nasi zawodnicy w całym 
sezonie strzelili 82 bramki a stracili 
zaledwie 7. Dla naszej drużyny bramki 

strzelali: Tomasz Strzałka 
– 26 goli (król strzelców ligi 
okręgowej),Dariusz Anduła 
– 15 goli, Piotr Matyja 
– 13, Przemysław Rzepa 
– 11, Damian Krakowiak- 5, 
Janusz Kaczówka- 4, Karol 
Walasek, Piotr Malec – 2, 
Mateusz Franus, Dariusz 
Maruszewski, Rafał Czar-
necki – po 1 golu.

Najwyższe ligowe zwy-
cięstwo Pogoń odniosła nad  
Koprzywianką Koprzyw-
nica 11:0, najwięcej bramek 
naszej drużynie strzelili 
zawodnicy Tempa Pacanów 

bo aż dwie w meczu, który odbył się w 
Pacanowie.  Jedynej porażki doznali nasi 
zawodnicy ze Spartą w Dwikozach 1:2.

Serdecznie gratulujemy awansu i 
życzymy równie udanego sezonu tym 
razem w IV lidze.

Dariusz Kubalski

o d  2 1  l i p c a  d o  1 
sierpnia b.r. we włoskiej 
miejscowości cesanatico 
po łożonej  nad morzem 
adriatyckim przebywały 
na obozie tanecznym sta-
szowsk ie  chee leaderk i . 
dziewczęta, na co dzień 
trenujące w hali sportowej 
przy psp nr � w staszowie 
pod ok iem beaty rachoń, 
doskonal i ły swoje umiejętności 
we włoszech podczas obozu, któ-
rego sponsorami byli ich rodzice i 
Fundacja „Vive serce dzieciom” 
z kielc. 

We W łoszech przeby wało 15 
dziewcząt, uczennic staszowskich 
szkół: PSP 3 i PSP 2 oraz Gimna-
zjum nr1 i Gimnazjum nr 2. Wśród 
nich znajdowały się wicemistrzynie 
Polski sprzed dwóch lat. Najmłodsze 

uczestniczki obozu chodzą do II 
klasy szkoły podstawowej, a najstar-
sze do III klasy gimnazjum.

Organizatorzy naszego pobytu 
w Cesanatico przygotowali dziew-
czętom wiele atrakcji – mówi Beata 
Rachoń, trener grupy „Integro” Sta-
szów. Ten wyjazd był wspaniałą przy-
godą , której dziewczęta na pewno 
n ie zapomną. Moje podopieczne 
uczestniczyły w wycieczkach do San 

Marino, Rzymu i Wene-
cji. Ponadto korzystały z 
at rakcji  parku wodnego 
„Atlant ica”. Dziewczęta 
oczywiście brały udział w 
zajęciach fakultatywnych 
z tańca, a także uczestni-
czyły w rozlicznych kon-
kursach. Dowodem na to, 
ze godnie reprezentowały 
nasze miasto,  są  l iczne 
nagrody ufundowane przez 
Biu ro Pod róży Almat u r 
O p ole .  D z ię k i  n a s z y m 
występom, stałyśmy się 
r oz p oz n awa l ne  n a  u l i -
cach miast a .  Mamy ju ż 

zaproszen ie  do Włoch na 
zawody w przyszłym roku. Jeżeli 
tylko zgromadzimy fundusze, na 
pewno skorzystamy z zaproszenia. 
Mam nadzieję, że wakacyjne przy-
gotowania zaprocentują już podczas 
najbliższych zawodów– mówi Beata 
Rachoń.

Dariusz Kubalski

mamy iV ligę !!!

cheeleaderki 
trenowaŁy 

we wŁoszech

Uczestniczki turnusu. Fot. B.R.

Oni wywalczyli awans do IV Ligi. Fot. M. Sobieniak 
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Niecodzienny przebieg miał 
poniedziałkowy trening szkółki 
Volley-Ball. Na zaproszenie trener 
Anny Berti w zajęciach uczestni-
czyła Małgorzata Glinka-Mogen-
tale (na fot. druga od prawej w 
ostatnim rzędzie), dwukrotna 
mistrzyni Europy, najlepsza siat-
karka Europy 2003 roku. Dzieci 
były pod wielkim wrażeniem 
mistrzyni, która z uśmiechem 
rozdawała autografy. Wśród gro-
madki szczelnie otaczających 
mistrzynię dzieciaków, znaleźli 
się również... Burmistrz Staszowa 
Andrzej Iskra oraz jego zastępca 
Mirosław Wyrzykowski.

Małgorzata Glinka otrzymała 
od władz pamiątkowy album oraz 
zaproszenie do kolejnych odwie-
dzin Staszowa.

OSiR, fot. GN 

Od 25 czerwca do 26 lipca w Hali 
Widowiskowo-Sportowej oraz na Gole-
jowie odbywały się letnie zajęcia z piłki 
siatkowej. Celem projektu było przepro-
wadzenie zajęć sportowych skierowa-
nych dla dzieci w wieku 7-10 lat, które 
nie wyjeżdżają na letni wypoczynek 
poza miejsce zamieszkania. Kolejnym 
celem było zaprezentowanie oraz zachę-
cenie dzieci do uprawiania siatkówki 
zarówno halowej jak i plażowej.

Projekt rozpoczęła akcja promocyjna, 
która została przeprowadzona w ostatni 
tydzień czerwca. W staszowskich szko-
łach wywieszono plakaty informujące o 
akcji. Na dzień 2 lipca lista uczestników 
była praktycznie skompletowana. Dzieci 
otrzymały do wypełnienia karty zgło-
szeniowe, a rodzice zgodę na uczestnic-
two swoich dzieci w zajęciach. Łącznie 
brało w nich udział 11 dzieci w wieku 7-8 
lat i 13 dzieci w wieku 9-10 lat.

Program zajęć przeprowadzonych 
w Hali Widowiskowo-Sportowej obej-
mował: progresywne manipulacje piłek 
dla początkujących, rozwój cech moto-
rycznych tj. szybkość, sprawność ogólną, 
siłę, wytrzymałość, gibkość.

Każde zajęcia składały się z trzech 
części: I część wstępna - jogging, stret-
ching (ćwiczenia rozciągające i gibko-
ściowe), gry i zabawy w tym elementy 
piłki ręcznej, rugby uproszczone, piłka 
koszykowa, berek, dwa ognie z siatką; II 
część właściwa - manipulacje piłek 1x1 
lub 1x2 osoby, podział na grupy wiekowe 
lub poziom umiejętności, następnie ćwi-

czenia na czas w podgrupach; III część 
końcowa - uczestnicy zaczynali mini 
gry, turniej dwójek, czyli jedna starsza 
osoba losowała jedną młodszą do gry.

Na trzydniowe zajęcia z siatkówki 
plażowej zaplanowano głównie ćwicze-
nia oddechowe, przebieżki po lesie, ćwi-
czenia wytrzymałościowe, odbicia piłek 
w dwójkach lub w grupach w wodzie. 
Ostatecznym celem były gry na boisku 
do siatkówki plażowej znajdującym się 
w poliżu Ośrodka Wypoczynkowego 
„Wilga”.

Pierwszy dzień zajęć rozpoczął się 
od biegu po lesie z przerwami na regene-
rację oddechu i ćwiczenia rozciągające. 
Następnie grupa dzieci została podzie-
lona na 4 drużyny. Każda drużyna grała 
mini mecz rugby na plaży. Następnie 
podrupy uczestniczyły w wyścigach 
z odbijaniem piłek sposobem górnym 
i dolnym. Kolejnym ćwiczeniem były 
odbicia piłki w grupach w wodzie. Zaję-
cia zakończyły mini gry na boiskach do 
siatkówki plażowej.

Wszystkie zajęcia upłynęły w miłej 
i sympatycznej atmosferze. Zarówno 
dzieci jak i rodzice byli bardzo zado-
woleni. Pytano głównie o to czy zajęcia 
będą miały ciąg dalszy.

Zajęcia siatkówki dla dzieci zakoń-
czono turniejem w siatkówce plażowej, 
który odbył się 26 lipca na Golejowie. 
Zawodom bacznie przypatrywali się 
goście z Urzędu Wojewódzkiego w 
Kielcach. Powodem odwiedzin było 
zgłoszenie projektu zajęć z siatkówki 

m i s t r z y n i  w  s t a s z o w i e

wakacje z siatkówkĄ

Dyrektor OSiR Ireneusz Kapusta wręcza 
pamiątkowe dyplomy uczestnikom  

turnieju.

W trakcie meczu.
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W dniu 21 lipca na Stadionie Miejskim w Staszowie odbył 
się Powiatowy Turniej piłki nożnej chłopców z roczników 
1994 i młodszych o Puchar Przewodniczącego Powiatowego 
Zrzeszenia LZS i Dyrektora OSiR w Staszowie. W turnieju 
startowały drużyny LZS Koniemłoty, ULKS „Gimsport” 
przy Zespole Szkół Nr 1 w Staszowie oraz OSiR Staszów. Z 
powodu nawałnicy, która przeszła nad regionem w nocy przed 
zawodami na turniej nie dojechały 3 drużyny. Pierwsze miej-
sce zdobył zespół ULKS „Gimsport”, który wygrał wszystkie 
swoje mecze. Drugie miejsce zajęła drużyna OSiR Staszów, a 
trzecie LZS Koniemłoty.

Najlepszymi zawodnikami turnieju zostali Hubert Kuba-
sik, Krzysztof Krawiecki, Michał Sojka, Norbert Dębski 
- bramkarz (LZS Koniemłoty); Marcin Cebula. Artur Merchut, 
Dawid Charyga, Tomasz Głód - bramkarz (ULKS „Gim-
sport”); Mateusz Anioł Tomasz Dyl, Łukasz Molędowski, 
Mariusz Głód - bramkarz (OSiR Staszów).

Drużyny startujące w turnieju otrzymały puchary i piłki, 
najlepsi zawodnicy statuetki, a bramkarze ochraniacze na 
nogi. Nagrody ufundowali Powiatowe Zrzeszenie LZS i OSiR 
Staszów.

Rozgrywki poprzedziła uroczystość wręczenia odznaczeń 
sportowych LZS-u, które otrzymali: Złota Odznaka LZS: Zyg-
munt Drzymalski - Dyrektor Biura Projektowego, Zbigniew 
Koziej - LZS Koniemłoty; Brązowa Odznaka LZS: Kamil 
Konkołowicz - ZS nr 2 Staszów; medale 60-lecia LZS: Andrzej 

Iskra - Burmistrz MiG Staszów, Kazimierz Pawlik - członek 
Powiatowej Komisji Rewizyjnej LZS w Staszowie, Jarosław 
Cichoń - członek Prezydium Powiatowego Zrzeszenia LZS, 
nauczyciel Gimnazjum nr 1 w Staszowie.

Henryk Miśkiewicz
Wiceprzewodniczący

Powiatowego Zrzeszenia LZS
Źródło: OSiR

1 września 2007 roku w Zabrzu odbył się XIII Turniej Mini-
siatkówki o Puchar Polski, którego organizatorem był Śląski 
Związek Piłki Siatkowej w Katowicach. Zawody odbywały 
się w Hali MOSiR w Zabrzu na 24 boiskach. Województwo 
świętokrzyskie w kategorii chłopców reprezentowało IUKS 
„INTEGRO” Staszów i STS Skarżysko Kamienna.

Dwójki - IUKS „INTEGRO” Staszów w składzie: Seweryn 
Kubrak - Staszów, Michał Walenciak - Staszów, Karol Kowalik 
- Skarżysko Kamienna.

Czwórki - IUKS „INTEGRO” Staszów w składzie: Patryk 
Grosicki, Wojciech Kalota, Grzegorz Karst, Wojciech Kalota 
- Staszów, Patryk Lampart - Połaniec, Damian Latała - Sta-
rachowice.

Otwarcia Turnieju dokonali: Wojewoda Śląski, Prezydent 

Zabrza i Prezes Polskiego Związku Piłki Siatkowej. Orga-
nizatorzy i trenerzy stwierdzili jednoznacznie, że poziom 
rozgrywek z roku na rok jest coraz wyższy.

W kategorii dwójek IUKS „INTEGRO” zajęło VI miejsce 
(najwyższa lokata z poprzednich lat to VIII miejsce).

W kategorii trójek STS Skarżysko Kamienna zajęło XIV 
miejsce (powtórzenie wyniku z poprzednich lat).

W kategorii czwórek IUKS „INTEGRO” zajęło XIV 
miejsce (najwyższa lokata z poprzednich lat to ostatnie XVI 
miejsce).

Trenerem IUKS „INTEGRO” jest Wiesław Grosicki, nato-
miast STS Skarżysko Kamienna Grzegorz Wierzbowicz.

OSiR

dla dzieci do konkursu na „Najlepszą 
wakacyjną akcję sportową”. Celem 
konkursu jest stworzenie przez gminy 
jak najlepszych i najbezpieczniejszych 
warunków spędzania przez dzieci i 
młodzież letnich wakacji. Goście byli 
pod wrażeniem całego projektu, docenili 
sprawność przeprowadzenia imprezy 
oraz fakt, że przy okazji dobrej zabawy 
dzieci poznawały zasady sportowej 
rywalizacji fair-play.

Turniej przeprowadzono w dwóch 
kategoriach wiekowych. Wśród dzieci 
7-8 lat (mecze 1x1), zwyciężyli Renata 
Sobieniak, Mateusz Janus i Katarzyna 

Krajewska. W grupie wiekowej 9-10 
lat I miejsce zajęła para Kamil Mróz, 
Mateusz Krajewski, II miejsce - Patryk 

Forystek, Piotr Mikus, III miejsce - Julita 
Macias, Agata Rosińska.

Każdy z uczestników turnieju otrzy-
mał z rąk Dyrektora OSiR Ireneusza 
Kapusty pamiątkowy dyplom. Najlep-
szym zawodnikom medale wręczyli 
Wicestarosta Andrzej Kruzel oraz 
Wiceprzewodniczący Powiatowego 
Zrzeszenia LZS Henryk Miśkiewicz. Dla 
uczestników zawodów przygotowano 
słodki poczęstunek, a imprezę zakoń-
czyła zabawa na plaży nad jeziorem.

OSiR

turniej piŁki nożnej - wyniki

mŁodzi siatkarze ze staszowa grali na ŚlĄsku

Poczestunek.

Zmaganiom na boisku towarzyszyły wielkie emocje.
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25 sierpnia br. przy PSP nr 3 w Sta-
szowie odbył się po raz pierwszy Festi-
wal Kultury Młodzieżowej pod nazwą 
„TOTU FESTIVAL”.

Jak mówi Barbara Karaś prezes Fun-
dacji Aktywizacji Rozwoju Młodzieży 
- „Celem tego festiwalu jest umożliwie-
nie młodym ludziom zaprezentowania 

swojej działalności, zarówno artystycz-
nej jak i poza artystycznej, a zarazem 
promocja form aktywnego spędzania 
wolnego czasu. 

Przez TOTU FESTIVAL chcemy 
zachęcić młodzież do uczestnictwa w 
życiu kulturalnym oraz do kreatywnego 
działania w kształtowaniu własnego 
środowiska. Zaprosiliśmy wielu młodych 
twórców z naszego regionu do wzięcia 
udziału w tym wydarzeniu. 

No, a cel nadrzędny- cóż będę 
ukrywać - to dobra zabawa w dobrym 
stylu!”

Przez cały dzień na Hali Widowi-
skowo-Sportowej OSiR czynna była 
wystawa fotografii, na której swoje prace 

prezentowali: Ewa Czaja i Magdalena 
Mazur; Łukasz Maj, Alicja i Tomasz 
Urbanowiczowie, Ireneusz Kapusta.

Występy na scenie rozpoczęły się 
od koncertu poezji śpiewanej w wyko-
naniu zespołu „Teraz Już” działającego 
przy Staszowskim Ośrodku Kultury. 
Grupa Free Running - le parkour ze 
Staszowa zademonstrowała bardzo efek-
towny pokaz pokonywania przeszkód 
oraz wyjątkowe umiejętności akroba-
tyczne. Do późnych godzin wieczor-
nych trwały koncerty, a występowały 
takie zespoły jak:  20 times - alternativ 
rock z Krakowa, MIR - alternatywa ze 
Skarżyska-Kamiennej, OXF – hip-hop,  
ADHD - reggae z Kielc, Młodzieżowa 
Orkiestra Huty Szkła Gospodarczego 
T. Wrześniaka, Ulica – ska - reggae z 
Kraśnika, ScottLandYard - rock z Iłży 
i na zakończenie D.2.R.W - hip-hop ze 
Staszowa. 

Imprezie towarzyszyły również 
promocje programów MŁODZIEŻ W 
DZIAŁANIU i Wolontariatu Studenc-
kiego oraz Targi Organizacji Pozarzą-
dowych, na których prezentowały się: 
Stowarzyszenie Uczestników Wolon-
tariatu Europejskiego TRAMPOLINA, 
Stowarzyszenie wybieram.pl, Regio-
nalne Centrum Informacji Europejskiej z 
Kielc, ZHP Hufiec Staszów im. Tadeusza 
Kościuszki- 3 Staszowska Drużyna Har-
cerska im Jana Piwnika „Ponurego”. By 
było bezpiecznie, nad całością czuwał 
Pokojowy Patrol.

Ponad to przez cały dzień trwały pro-
jekcje video filmów amatorskich, można 

było oddać krew w ambulansie ze Świę-
tokrzyskiego Centrum Krwiodawstwa w 
Kielcach. Z myślą o najmłodszych  przy-
gotowano wielką dmuchaną zjeżdżalnię 
i suchy basen. 

Zważywszy na fakt, że średnia wieku 
organizatorów to 18 lat i była to ich 
pierwsza tak duża impreza plenerowa, 
należą się im gratulacje i wyrazy uznan-
nia za przygotowanie i organizację. 

Patronat honorowy nad wydarze-
niem objął: Burmistrz Miasta i Gminy 
Staszów Andrzej Iskra oraz Starosta 
Powiatu Staszowskiego Romuald Gar-
czewski. 

Red., fot. GN

Z okazji 27. rocznicy podpisania 
Porozumień Sierpniowych 31 sierp-
nia w Staszowskim Ośrodku Kultury 
odbyła się okolicznościowa wieczor-
nica, na którą licznie przybyli działa-
cze i sympatycy NSZZ „Solidarność”, 
władze samorządowe miasta i gminy 
Staszów, powiatu staszowskiego oraz   
mieszkańcy miasta i okolic. 

Głównym artystycznym elemen-
tem imprezy był koncert „Trio Łódzko 
– Chojnowskiego”, które wykonało 
recital piosenek wybitnego poety, 
kompozytora i pieśniarza Jacka Kacz-
marskiego. Artyści zaśpiewali między 
innymi takie „hity” jak „Obława”, 
„Pokolen ia”,  „Nasza k lasa”,  czy 
„Mur y”.  Publ iczność nag rodzi ła 
występ głośnymi brawami - trio biso-
wało kilkukrotnie.

Przed koncertem widownia wysłu-
chała okolicznośćiowego posłania – 
listu p. Józefa Małobęckiego – członka 
Komisji Krajowej NSZZ „Solidarność” 

(obecnie mieszkającego w USA), które 
zostało odczytane przez Tomasza Bie-
leckiego. Paweł Włoczewski wygłosił 
prelekcję na temat „Od strajków sierp-
niowych do wolności”. Organizatorzy 
przygotowali też prezentację multime-
dialną „Z dziejów Polski 1944-1989” 

ukazującą tło historyczne wydarzeń 
sierpniowych.

Dużym zainteresowaniem cieszyła 
się wystawa pamiątek po działalności 
NSZZ „Solidarność” na Ziemi Sta-
szowskiej, na którą eksponaty udo-
stępnili: Norbert Krzystanek i Marek 
Poniewierka.

Organizatorami wydarzenia byli: 
Stowarzyszenie Inicjatywa Kultu-
ralno- Oświatowa „Prospero”, Urząd 
Miasta i Gminy w Staszowie, Sta-
szowski Ośrodek Kultury, Biblioteka 
Publiczna Miasta i Gminy Staszów, 
Międzyzakładowa Organizacja Związ-
kowa NSZZ „Solidarność” KiZChS 
„Siarkopol” w Grzybowie, NSZZ 
„Solidarność” PKS sp. z o.o. w Sta-
szowie oraz Międzyszkolna Komisja 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Soli-
darność” w Staszowie.

Red., fot. GN

totu FestiVal

wieczornica

Koncert zespołu TERAZ JUŻ.

Grupa Free Running - le parkour.

Koncert 
TRIO ŁÓDZKO - CHOJNOWSKIEGO.
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„Wejrzyj Łaskawa Pani na ten lud, który od wieków 
pozostawał wierny Tobie i synowi Twemu ...” 

Jan Paweł II
.

W dniu 26 sierpnia 2007 roku w Święto Matki Bożej 
Częstochowskiej na Jasnej Górze samorządowcy z gminy 
Staszów uhonorowani zaszczytnym zaproszeniem przez 
Prymasa Polski kard. Józefa Glempa pielgrzymowali na 
Jasną Górę. Organizatorem pielgrzymki była Rada Miejska 
i Urząd Miasta i Gminy w Staszowie. Grupę pielgrzymów 
staszowskich Częstochowa powitała słoneczną pogodą i 
napisem na murach otaczających klasztor „Jasna Góra wita 
pielgrzymów” Pielgrzymce przewodniczył Wiceprzewod-
niczący Rady Miejskiej Bonifacy Wojciechowski.

Serce Polski bije na Jasnej Górze. Od stuleci pielgrzymi 
z każdego zakątka naszego kraju zmierzają do Matki Bożej 
tak w sprawach prywatnych, jak i naszego życia publicz-
nego, w stanach zagrożenia, i w chwilach załamania. 
Pielgrzymka jest przeżyciem religijnym. Ma charakter 
modlitewny. Czas pielgrzymki jest czymś wyjątkowym i 
zachwycającym. To niezapomniane przeżycie. Spotkanie z 
Matką Boską twarzą w twarz to „moment” na rozważenie 
kwestii życia, na przemyślenia dotyczące minionego życia, 
a także rozważania co można zmienić na lepsze.

Doniosłym momentem uroczystości Matki Bożej Czę-
stochowskiej w tym dniu było poświęcenie przez abpa Sta-
nisława Dziwisza zrekonstruowanej kopuły tabernakulum 
w Kaplicy Matki Bożej na Jasnej Górze. Kopułę tabernaku-
lum wykonał gdański artysta Mariusz Drapikowski.

Opiekunowie jasnogórskiego sanktuarium- Ojcowie 

Paulini dwukrotnie obciążeni byli kontrybucją dla rato-
wania Ojczyzny- w 1812 roku, gdy armia polska stanęła u 
boku Napoleona w czasie wyprawy na Moskwę i w 1830 r.- 
podczas powstania listopadowego, gdy zaistniała potrzeba 
zasilenia finansowego powstańców. W ten sposób zabrakło 
górnej części tabernakulum tzw. domku jerozolimskiego, 
która znajdowała się w samym centrum ołtarza, pod Ikoną 
Jasnogórską. 

Drugim doniosłym momentem było poświęcenie przez 
abpa Stanisława Dziwisza Daru Wotywnego - w postaci 
bursztynowo-brylantowej sukienki. „Sukienka zawie-
rzenia” Matce Bożej Królowej Polski również została 
wykonana przez gdańskiego bursztynnika Mariusza 
Drapikowskiego. Uroczystą mszę i homilię wygłosił abp 
Stanisław Dziwisz.

Radny Rady Miejskiej w Staszowie
Henryk Makuch

Tłumy mieszkańców przyciągnęły dożynki wiejskie 
w ostatnią niedzielę sierpnia. Dożynki wspólnie zor-
ganizowały: OSP Smerdyna, świetlica wiejska, ZPO 
SZ i P w Smerdynie. Wczesnym popołudniem barwny 
korowód udał się do miejscowej kaplicy, gdzie odbyła się 
Msza święta dziękczynna. Nie zabrakło chleba, darów 
przygotowanych z tegorocznych zbiorów.

Następnie po zakończonej mszy świętej korowód 
wrócił do remizy, gdzie soł tys rozpoczął dożynki. 
Gospodarzami byli: Agnieszka i Adam Kowalowie. 

Wśród zaproszonych gości przybyli: przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Staszowie Henryka Markowska, Bur-
mistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra, radni 
RM: Beata Gajek- Dyl, Jarosław Sierant, Maciej Cze-
sław Dyl, Janusz Rybus, Piotr Kasperkiewicz, dyrektor 
SOK Antoni Drozd, Marzena Górna dyrektor szkoły w 
Smerdynie, świetlicowa Bożena Przewlekła. 

Podczas dożynek został przedstawiony program 
artystyczny w wykonaniu przedszkolaków i uczniów, 
który widownia nagrodziła gromkimi brawami.

Dalszą część uświetniła zabawa taneczna mieszkań-
ców jako podziękowanie za trud pracy na polu podczas 

tegorocznych żniw.Nie brakowało stoiska ze słodyczami 
i napojami. Zabawa bardzo się udała.

Bożena Przewlekła

Uczestnicy pielgrzymki.

o g ó l n o p o l s k a  
p i e l g r z y m k a  

s a m o r z Ą d o w c ó w

s m e r d y ń s k i e  Ś w i ę t o  p l o n ó w

Korowód dożynkowy.
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Staszów wielokrotnie doświadczał, 
na równi z wszystkimi innymi miej-
scowościami o starodawnej metryce, 
zmiennych kolei losów. Czasy świetno-
ści przeplatały się z okresami upadku. 
Szczególnym świadkiem tych wydarzeń 
jest staszowska fara - kościół Św. Bar-
tłomieja. 

Ta staszowska sakralna perełka, 
która od chwili oddania do użytku w 
1343r. liczy sobie 664 lata, a od dnia kon-
sekracji w 1345 r. 662 lata, jest najstarszą 
świątynią w powiecie staszowskim, gdyż 
nawet kościół Św. Władysława w Szydło-
wie jest o równe 10 lat młodszy. 

Tylko prezbiterium kościoła w Kuro-
zwękach pochodzi z roku 1157r. Zbudo-
wane z kamienia, oparło się najazdowi 
tatarskiemu i ocalało. Początkowo 
służyło jako kościół, ale ze względu na 
jego małą powierzchnię  w roku 1483 
dobudowano nawę. Z innych okolicz-
nych świątyń najbliższych wiekowo 
naszej byłaby świątynia w Beszowej, 
wzniesiona w roku 1407, a więc o całe 
64 lata później. 

Na przestrzeni dziejów staszowska 
fara wraz z miastem doświadczyła 
dni trudnych w okresie „potopu”. W 
początkach roku 1657 Staszów okupo-
wały wojska siedmiogrodzkie i kozackie 
Jerzego Rakoczego. Kwaterujący żołnie-
rze dopuścili się profanacji i dewastacji 
kościoła. Po przepędzeniu okupantów, 
staraniem ówczesnego proboszcza ks. 
M.T. Dajewskiego, kościół został ponow-
nie wyremontowany i rekonsekrowany 
w dniu 27 sierpnia 1664r. przez biskupa 
M. Oborskiego.

Staszowska fara stoi na wzniesieniu 
utworzonym ze skał węglanowych góru-
jącym nad pradoliną rzeki Czarnej Sta-
szowskiej częściowo zniwelowanym od 
strony zachodniej i północnej. Warstwy 
nośne strony południowo- wschodniej 
charakteryzuje dość stromy uskok, co 
wymusiło na budowniczych wykonanie 
trzech przypór przyściennych od strony 
południowo-wschodniej. Zachodzące w 
podłożu procesy krasowe spowodowały 
powstanie kawern co mogło wpłynąć na 
nierównomierne osadzanie fundamen-
tów i powstanie pęknięć w ścianach i 
sklepieniu. Obecnie na przyspieszenie 
tego procesu wpływ mają dodatkowe 
drgania gruntu spowodowane ruchem 
pojazdów kołowych. Zmiany w kon-
strukcji kościoła zaobserwowano już w 
pierwszej połowie XIX w. Po przeprowa-

dzonej ekspertyzie kościół, w roku 1840, 
został zamknięty i poddany remontowi, 
który trwał całe 15 lat. Zakończony 
remont, kosztował 2100 rubli, nie roz-
wiązał podstawowego  problemu jakim 
było pękanie ścian. 

W roku 1880 trzeba było ponow-
nie zamknąć świątynię i przystąpić 
do remontu, który trwał całe pięć lat i 
kosztował 3185 rubli i 63 i pół kopiejki. 
Wykonane w XIX w. zabezpieczenia 
pozwoliły na normalne funkcjonowanie 
kościoła przez całe 120 lat. 

Czas bardzo powoli, ale stopniowo 
dokonuje zmian w materii. Dokonał 
ich także w naszej świątyni. Były one 
prawie niewidoczne dla każdego z nas, 
ale zauważalne dla wnikliwego  obser-
watora i gospodarza świątyni ks. prałata 
mgra Henryka Kozakiewicza. Ten wspa-
niały kapłan i gospodarz, który swoimi 
osiągnięciami mógłby obdzielić kilku 
proboszczów widział je i podjął dzieło 
ratowania. 

W roku 1999 zlecił inż. Julianowi 
Słoniowi z Kielc, rzeczoznawcy budow-
lanemu upoważnionemu do prac przy 
obiektach zabytkowych, opracowanie 
ekspertyzy technicznej, która pozwo-
liła określić zakres prac jaki należało 
wykonać w świątyni. Ekspertyzę ukoń-
czono w roku 2001 i opracowano plan 
ratowania budowli na lata 2002 – 2010, 
a w międzyczasie gromadzono materiał 
niezbędny do remontu dachu.

Rozpoczęcie pierwszego etapu prac 
na lata 2002 – 2004 obejmującego 
remont dachu ks. prał. ogłosił w dniu 
24 sierpnia 2002 r. w uroczystość odpu-
stową ŚWIĘTEGO BARTŁOMIEJA. 
W trakcie nabożeństwa o godz 12.15 w 
swoim słowie pasterskim ks. prałat. mgr 
Henryk Kozakiewicz, poinformował 
społeczność parafialną:

„... z Bożą pomocą rozpoczynamy 
prace przy gruntownym remoncie 
kościoła Św. Bartłomieja. Dzieła tego 
podjęli się górale, którzy na naszym 
terenie pracowali już przy remontach 
kościołów w Ożarowie i Sandomierzu. 
Prace rozpoczynamy od stawiania rusz-
towania przy wieży kościoła. Na prze-
prowadzenie remontu parafia posiada 
drewno i blachę miedzianą. Remont 
będzie prowadzony co najmniej w dwóch 
etapach. 

W pierwszym wykonamy prace na 
zewnątrz kościoła obejmujące: całko-
witą wymianę więźby i pokrycia dachu  

blachą miedzianą oraz wykonanie 
tynków zewnętrznych...”.

W pierwszym etapie. t.j w latach 
2002 - 2004 wykonano całkowita 
wymianę więźby dachowej nad wieżą, 
nawą, prezbiterium oraz nad latarnią 
i kopułą Kaplicy Tęczyńskich. Całość 
została pokryta blachą miedzianą. 
Wyremontowano tynki zewnętrzne 
poprzez uzupełnienie pęknięć, zbicie 
uszkodzonych tynków, odgrzybienie, 
położenie nowych tynków o strukturze 
podobnej do istniejących i wykonanie 
nowej elewacji kościoła. 

Całość prac została zakończona w 
sierpniu 2004 r., a w dniu 24 sierpnia 
JE ks. bp prof. dr hab. Andrzej Dzięga 
– ordynariusz sandomierski poświęcił 
wykonane prace i udzielił apostolskiego 
błogosławieństwa na dalsze prace reno-
wacyjne. Cieszyliśmy się wszyscy z 
wykonanych prac. 

Nasza fara wypiękniała. W słońcu 
błyszczała złocistym dachem i piasko-
wymi ścianami. 

Parafia przystąpiła do realizacji dru-
giego etapu prac renowacyjnych, który 

na lata 2005 – 2006 obejmował remont 
wnętrza wieży i klatki schodowej, remont 
dzwonnicy i muru przykościelnego od 
ulicy Szpitalnej, kapitalny remont starej 
plebanii łącznie z wykonaniem pokrycia 
dachu blachą i wewnętrznym remontem 
wszystkich pomieszczeń oraz kompletną 
renowację kaplicy Matki Bożej Różańco-
wej zwaną też Kaplicą Tęczyńskich obej-
mującą wykonanie nowej polichromii, 
odczyszczenie elementów kamiennych i 
marmurowych, wykonanie gruntownego 
odnowienia trzech ołtarzy. 

Wykonanie całości prac renowa-
cyjnych w kaplicy łącznie z renowacją 
ołtarzy przeprowadziła Pracownia 

ratujmy koŚcióŁ  
Św. bartŁomieja apostoŁa 

Północna ścina kościoła - widok od 
wewnątrz 2005 r.
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Konserwacji Dzieł Sztuki Ewelina i 
Maciej Gruszczyńscy z Krakowa. W 
wyniku wielomiesięcznej, precyzyjnej 
i żmudnej pracy młodych i ambitnych 
konserwatorów za pomocą dłutek, szczo-
teczek, szpachelek i nagrzewnicy zdjęto 
stare przemalowania, odczyszczono i 
uzupełniono elementy kamienne oraz 
wykonano nową polichromię. 

W trakcie rozbiórki ołtarza głównego 
kaplicy został znaleziony obraz Piotra 
i Pawła. Leżał za ołtarzem głównym 
kaplicy. Pierwotnie stanowił zasuwę 
obrazu Matki Bożej Różańcowej. Zna-
leziony obraz zdecydowano poddać 
konserwacji i eksponować go w kaplicy 
obok obrazu Matki Bożej Różańcowej.

W trakcie prac konserwacyjnych, 
na ołtarz główny Kaplicy Tęczyńskich, 
na swe pierwotne miejsce - lewą stronę 
ołtarza wróciła rzeźba św. Dominika, 
którą konserwatorzy odnaleźli na tere-
nie kościoła i po konserwacji umieścili 
na swoim miejscu. Brakowało nadal 
rzeźby, która umiejscowiona była po 
prawej stronie ołtarza. Nikt z obecnych 
nie pamiętał jakie rzeźby znajdowały 
się przy ołtarzu. Powstał problem: jaka 
rzeźba powinna tam być? Do współ-
pracy z konserwatorami przystąpił klub 
– Młodzi Odkrywcy istniejący przy 
Staszowskim Ośrodku Kultury. 

W Instytucie Historii Sztuki PAN 
w Warszawie odnaleziono archiwalne 
zdjęcia ołtarza głównego kaplicy. Oka-

zało się, że po prawej stronie ołtarza była 
figura św. Róży z Limy, która zaginęła 
lub została zniszczona po 1956 roku. 
Zrobiono odbitki z negatywów, powięk-
szono je do skali 1:1 i zrekonstruowano 
w drewnie lipowym. 

Rekonstrukcji dokonał artysta rzeź-
biarz Paweł Chlebka z Rzeszowa. Po 
wykonaniu polichromii, złoceń i sre-
brzeń umieszczono ją w ołtarzu głów-
nym Kaplicy Tęczyńskich na miejscu, 
które wcześniej zajmowała. Kaplicy 
przywrócono dawną świetność. 

W dniu 22 października 2006 r., 
w trakcie wspaniałego nabożeństwa, 
JE ks. bp Andrzej Dzięga ordynariusz 
sandomierski poświęcił kaplicę. Wszy-
scy zachwycamy się jej kolorowością. 
Podziwiamy kunszt naszych praojców, 
którzy wznieśli ten przybytek na Chwałę 
Pana i umiejętności naszych konserwa-
torów, którzy przywrócili jej dawną 
świetność.

Prace nadal trwają. W Uroczystość 
Odpustową Świętego Bartłomieja  - 24 
sierpnia 2005r. w obecności wiernych 
uroczyście przeniesiono Przenajświęt-
szy Sakrament do kościoła Ducha Św. 
Fara w całości została przygotowana do 
remontu. Wyniesiono sprzęt i ustawiono 
rusztowania. 

W latach 2006 - 2007 realizowany 
jest trzeci etap obejmujący renowację 
prezbiterium i głównego ołtarza. Prace 
konserwatorskie wykonuje również 
pracownia konserwatorska Ewelina i 
Marcin Gruszczyńscy. 

Ze sklepienia prezbiterium zostaną 
usunięte przemalowania dekoracji 
stiukowej. Wyeksponowany zostanie 
jego  pierwotny, szaro – błękitny, kolor. 

Uzupełnione tynki zostaną pomalo-
wane farbami wapiennymi w kolorze 
szarej bieli. Na tym tle wyeksponuje się 
odsłonięte malowidła. Przed położeniem 
tynku zostanie wykonana instalacja 
elektryczna. 

W tym roku zostanie zakończona 
renowacja ścian i sufitu prezbiterium. 
Prace te powinny zostać zakończone do 
końca października, a nastepnie  przy-
stąpimy do prac konserwacyjnych przy 
ołtarzu głównym. 

Cieszymy się, że prace przebiegają 
zgodnie z przyjętym planem. Przed 
nami jeszcze prace renowacyjne w nawie 
kościoła, które planowane są na rok 2008 
– 2009. 

Na ostatni rok 2010, planowane są 
prace na zewnątrz świątyni obejmujące 
położenie kostki brukowej i renowację 
zieleni. W Uroczystość Odpustową 
Świętego Bartłomieja czyli 24 sierpnia 
2010 roku do staszowskiej fary zostanie 
wprowadzony Przenajświętszy Sakra-
ment. Świątynia zostanie rekonsekro-
wana i oddana wiernym. 

To są, jak pisze ks. prałat, „plany 
ludzkie – oby to również były plany 
Boże”. Finansowy koszt przedsięwzięcia 
jest ogromny. Do chwili obecnej w cało-
ści pokrywany przez parafian, gdyż tylko 
9 800 złotych, na badanie ścian, wyłożył 
wojewódzki konserwator zabytków w 
Kielcach. 

Dziękuję wszystkim parafianom za 
ofiarność - mówi z radością ks. prałat, 
a jak skończę remont Świętego Bartło-
mieja, zacznę malować kościół Świętego 
Ducha. Oto cały nasz ksiądz prałat 
Henryk. Szczęść Boże Twoim planom.

mgr Adam Koziński, fot. GN

Wnętrze kościoła - stan obecny.

Wnętrze kościoła - widok z nad wejścia do 
zakrysti - stan obecny.

Główny ołtarz w Kaplicy Tęczyńskich 
- przed remontem.
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„Życie to ciągły ruch,
który zmieniam w taniec; 
żyję naprawdę, gdy mogę 
tańczyć”

I.Duncan

Te s łowa to myśl  przewod n ia 
d la widowiska wokalno- t anecz-
nego z okazji XII-lecia Zespołów 
Artystycznych „Kleks”, które miało 
miejsce w dniu 27 czerwca br. na sali 
widowiskowej Zespołu Szkół im. St. 
Staszica w Staszowie. 

Coro cz ne  konce r t y  s ą  fo r m ą 
podziękowania „tańczących dzieci” 
dla wspierających ich działalność: 
osób, f irm i instytucji oraz wspa-
niałym podsumowaniem osiągnięć. 
A mają się czym pochwalić: „Złoty 
Aplauz” na XXVIII Międzynarodo-
wym Dziecięcym Festiwalu Piosenki 
i Tańca w Koninie w kat. „Insce-
nizacja taneczna do 12 lat” (grupa 
„Kleks II”) oraz udział w finale w 
kat. „Etiuda do 15 lat” (gr. „Kleks 
I”) podczas tego samego festiwalu. 
Zdobyły również II miejsce na „V 
świę tok r z ysk ich  kon f ront ac jach 
dziecięcych i młodzieżowych zespo-
łów tanecznych w Kielcach” w kat. 
„Taniec współczesny” od 12 do 15 
la t  –  (g r.  „ K lek s 
I ”),  I I  m iejsce  w 
kat. „Taniec nowo-
czesny od 12 do15 
lat” –  (gr. „Kleks 
II”), III miejsce w 
kat. „Inscenizacja 
t a n e c z n a”  d o  11 
l a t  –  (g r.  „ K lek-
siki I”) i III miej-
sce w kat. „Taniec 
nowoczesny do 11 
lat ” -  (g r.  „Klek-
s i k i  I ” ).  W Wio -
se n ny m Tu r n ie ju 
For macji  Tanecz-
nych w Suchednio-
wie wygrały I miej-

sce w kat. 11-13 lat (gr. „Kleks II”) 
oraz II miejsca w kat. wiekowej 11-13 
lat („Intro”- Rytwiany) i w kat. do 11 
lat (gr. „Kleksiki I”), w kat. wieko-
wej 11-13 lat „Taniec nowoczesny” 
(gr. Kleks II”), a także VI miejsce w 
kat. do 11 lat „Taniec nowoczesny” 
grupa „Dzieci słońca” - Rytwiany. Są 
to sukcesy tylko tegoroczne. 

Na cały koncert składało się ponad 
dwadzieścia grupowych występów 
tanecznych dzieci, w tym trzy pio-
senki w wykonaniu: Igi Stawińskiej, 
Madzi Skubery oraz Diany Bąk. 

Najlepszą recenzję tego wyda-
rzenia wystawiła obecna tam licz-
nie zgromadzona publiczność. Gdy 
muzyka umilkła, a wszyscy młodzi 
artyści wyszli na scenę, owacjom na 
stojąco nie było końca. 

Na zakończenie pani Małgorzata 
Szmyrgała , k tóra wraz ze swoim 
mężem Janem przygotowywała to 
niecodzienne wydarzenie, podzię-
kowała wszystkim sponsorom oraz 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Sta-
szów za całoroczną pomoc w dzia-
łalności Zespołów Tanecznych. 

Red., fot . GN

Xii-lecie zespoŁów artystycznych „kleks”

Burmistrz Andrzej Iskra i starosta staszowski Romuald Gar-
czewski składają podziękowania pani Małgorzacie Szmyrgale za 

12- lat pracy z Zespołami Artystycznymi KLEKS. 
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24 czerwca br. w Sielcu koło Staszowa 
na kilkuhektarowej posesji Tadeusza 
Wrześniaka miało miejsce niecodzienne 
wydarzenie. Po trzech latach przerwy do 
kalendarza imprez regionalnych powróciły 
Szklarki, którym równolegle towarzyszył 
dwudniowe zawody hippiczne pn. „II 
Świętokrzyska Ścieżka Huculska”. 

Zawody w przeciwieństwie do „Szkla-
rek” trwały już od soboty. Podczas pierw-
szego dnia oceniano konie, pod względem 
„urody”. Do Sielca przyjechało ponad 50 
hucułów z całej Polski. W trakcie dru-
giego dnia turnieju  odbywały się zawody 
praktyczne, podczas których uczestnicy 
musieli w określonym czasie pokonać tor 
przeszkód. Na zakończenie miał miejsce 
bardzo widowiskowy konkurs w powoże-
niu zaprzęgami.

W niedzielę punktualnie w południe 
Bractwo Rycerskie „Leliwa” strzałami z 
muszkietów dało sygnał oficjalnego roz-
poczęcia imprezy, którą otwierali: prezes 
Tadeusz Wrześniak, burmistrz miasta i 
gminy Staszów Andrzej Iskra,starosta 
staszowski Romuald Garczewski, nad-
leśniczy Nadleśnictwa Staszów Adam 
Lubera i wiceprezes Stowarzyszenia 
„Prospero” Tomasz Bielecki - koordynator 
„Szklarek”.

Do południa odbywały się wykłady 
popularno- naukowe. Pani prof. dr hab. 
Maria Borcuch – Łączka opowiadała na 
temat ,,Dziejów szklarstwa w Polsce”, a 
prof. dr hab. Jan Wasylak wygłosił prelekcję 
na temat ,,Szkło jako materiał z punktu 
widzenia nauki i techniki”.

W tzw. „domie z bali” zorganizowano 
wystawy. Można tam było zobaczyć sto-
isko florysty, nabyć literaturę regionalną 
(wydaną prze Staszowskie Towarzystwo 
Kulturalne i Stowarzyszenie „Prospero”). 
Dużym zainteresowaniem cieszyło się sta-
nowisko drukarza, przy którym można było 
zaznajomić się z historią tego zawodu.

Bardzo ciekawą wystawę zaprezento-
wało Nadleśnictwo Staszów- „Fauna i flora 
lasów Ziemi Staszowskiej”, towarzyszyły 
jej pokazy filmów przyrodniczych. 

Dużą ekspozycję ze sztuką ludową 
prezentował Staszowski Ośrodek Kultury. 
Tu można było również zobaczyć garncarza 
przy pracy, czy wikliniarza wyplatającego 
kosze. Firma GMC pokazywała w jaki 
sposób powstają bąbki choinkowe oraz 
kilkadziesiąt przeróżnych wzorów tego 
pięknego staszowskiego wyrobu. W cen-
trum budynku umiejscowiono wystawę 
szkła gospodarczego. Przeróżne wzory, 
kształty i kolory zachwycały każdego kto 

tędy przechodził.
Przez cały dzień trwała loteria fantowa 

- „Każdy los wygrywa”, której organi-
zatorem był Artur Garbacki. Zebrane 
pieniądze, zostały przeznaczone na wypo-
czynek dzieci i młodzieży z rodzin ubogich 
podczas tegorocznych wakacji. 

Dla najmłodszych dostępne było wesołe 
miasteczko. 

Dużym zainteresowaniem cieszył się 

też całodniowy pokaz wytopu szkła. Jak 
mówili pracujący przy piecu hutnicy, wiele 
osób (zwłaszcza pań) chciało na pamiątkę 
zabrać efekty ich kunsztu. 

Myśliwi z Koła Łowieckiego „Knieja” 
z Sichowa i „Bór” z Rytwian demonstro-
wali tradycyjny ceremoniał myśliwski. 

Miał miejsce pokaz obyczajów Indian 
północnoamerykańskich w wykonaniu 
grupy artystycznej „Hou – Kola”, którzy 
przez cały dzień w swoich tipi przybli-
żali widzom elementy tej egzotycznej 
kultury. 

Dzieci i młodzież ze Staszowskiego 
Ośrodka Kultury, Połanieckiego Centrum 
Kultury, PSP Nr1 i 3 w Staszowie oraz z 
Przedszkola Nr 4 w Staszowie wystąpiły z 

widowiskiem muzyczno- tanecznym.  
Zespół obrzędowo- śpiewaczy z 

Sichowa Dużego z towrzyszeniem kapeli 
„Nadwiślanie” wystawił widowisko folk-
lorystyczne „Jedzie, jedzie wesele”. Około 
godz. 14 staszowscy policjanci zaprezento-
wali swoje umiejętności w brawurowym 
pościgu za „przestępcą”.

Spektakl „Szachy” według J. Kocha-
nowskiego wykonała Grupa Tańca Daw-
nego „Belriguardo”. Były skoki spado-
chronowe. 12 skoczków z Aeroklubu 
Kieleckiego zrobiło duże wrażenie na 
widzach. 

„Szklarki” odwiedził również wice-
premier RP Przemysław Gosiewski, który 
uprzednio wziął udział w uroczystości 
wręczania nagród zwycięzcom turnieju w 
ujeżdżaniu konia hucelskiego – odbywają-
cego się kilkadziesiąt metrów dalej. 

Koncert Jana Wojdaka i Waweli bardzo 
podobał się publiczności. Artysta zaśpiewał 
największe swoje przeboje. 

Z pokazem obyczajów i fechtunku 
szlachty polskiej wystąpił Hufiec Rycer-
stwa Małopolskiego „Leliwa”. 

Zespół HARATACZE ze swoim 
mocnym brzmieniem najbardziej podobał 
się młodzieży. Na zakończenie odbył się 
spektakl ogniowy „Zaufaj duchom, co w 
Tobie śpią...” w wykonaniu WIELOKUL-
TUROWEGO ZESPOŁU LUDOWEGO 
„WIOHA”.

Na podstawie danych przekazanych 
przez staszowską policję teren imprezy 
odwiedziło w trakcie jednego dnia około 10 
tys. gości, fakt ten dodatkowo jest potwier-
dzony przez organizatorów. W kulmina-
cyjnym momencie na terenie przebywało 
ponad 7 tys. Osób.

Organizatorami „Szklarek 2007” 
byli: Stowarzyszenie Inicjatywa Kultu-
ralno- Oświatowa „Prospero”, Huta Szkła 
Gospodarczego Tadeusz Wrześniak, Urząd 
Miasta i Gminy w Staszowie, Starostwo 
Powiatowe w Staszowie, Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
Sp. Gm. z o.o. w Staszowie. 

Red. fot. GN

szklarki 2007 i ii Świętokrzyska Ścieżka huculska

Mistrz szklarski przy pracy.

Wioska indiańska.

Pan Tadeusz Grajpel - drukarz demon-
struje efekty swojej pracy.

Wystawa szkła gospodarczego.
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instytut zarzĄdzania
1. zarządzanie w sektorze publicz-

nym - dodatkowe kwalifikacje z zak-
kresu organizacji i funkcjonowania 
administracji publicznej i systemu 
społecznego. Liczba godzin 203, cena: 
2 000 zł.

2. ekonomika i prawo podatkowe - 
dodatkowe kwalifikacje w problematyce 
funkcjonowania systemu podatkowego 
oraz techniki nakładania zobowiązań 
podatkowych. Liczba godzin: 210, cena: 
2 500 zł.

3. ekonomika i zarządzanie firmą 
- dodatkowe kwlifikacje w zakresie 
wiedzy z zarządzania i organizacji 
lub aktualizują wiedzę już posiadaną 
w wyżej wspomnianym zakresie, ze 
szczególnym uwzględnieniem: technik 
zarządzania operacyjnego, kierowania 
personelem, metod zarządzania stra-
tegicznego. Liczba godzin: 220, cena:  
2 100 zł.

4. europejskie studia menadżer-
skie - dodatkowe kwalifikacje w zakre-
sie wiedzy z zarządzania i organizacji  
z zakresu prawa gospodarczego, mar-
ketingu, handlu międzynarodowego, 
finanasów. Liczba godzin: 250, cena: 
2 800 zł.

5. Finanse i controlling przed-
siębiorstwa - dodatkowe kwalifikacje 
z dziedziny zarządzania finansami  
i controllingu. Liczba godzin: 200, cena: 
2 200 zł.

6. gospodarka finansowa jednostek 
samorządu terytorialnego -dodatkowe 
kwalifikacje z dziedziny finansów jed-
nostek samorządu terytorialnego. Liczba 
godzin: 200, cena: 2 200 zł.

7. marketing wystawienniczy i 
reklama - dodatkowe kwalifikacje 
w dziedzinie marketingu targowego 
i reklamy oraz formułowania stra-
tegii marketingowej lub aktualizują 
wiedzę z dziedziny wystawiennictwa  
w przedsiębiorstwach zorientowanych 
rynkowo. Liczba godzin: 210, cena:  
2 300 zł.

8. procedura prewencyjna w zwal-
czaniu przestępczości - dodatkowe 
kwalifikacje z dziedziny wykrywania 
nieprawidłowości występujących w 
gospodarce. Liczba godzin: 165, cena: 
2 100 zł.

9. przedsiębiorczość - dodatkowe 

kwalifikacje nauczania przedmiotów eko-
nomicznych w gimnazjach i liceach, lub 
aktualizują wiedzę. Liczba godzin: 350 (3 
semestry), cena: 2 500 zł.

10. public relations - dodatkowe 
kwalifikacje i umiejętności praktyczne 
związane z tworzeniem wizerunku firmy. 
Liczba godzin: 160, cena: 2 500 zł.

11. zarządzanie finansami i księ-
gowością - aktualizują wiedzę z dzie-
dziny rachunkowości i ekonomiki opo-
datkowania. Liczba godzin: 200, cena:  
2 300 zł.

12. strategiczny rozwój regionalny 
i lokalny -  dodatkowe kwalifikacje z 
jakości procesu programowania, rozwoju 
regionalnego stosowane w UE. 

Liczba godzin: 200, cena: 2 100 zł.
13. ubezpieczenia gospodarcze - dają 

dodatkowe kwalifikacje w zakresie pełnie-
nia funkcji kierowniczych lub aktualizują 
wiedzę teoretyczną i praktyczną w zakresie 
ubezpieczeń. Liczba godzin: 205, cena:  
2 200 zł. 

14. zarządzanie zasobami ludzkimi 
- dają dodatkowe kwalifikacje z dziedziny 
zarządzania i ekonomiki zasobami ludz-
kimi lub aktualizują wiedzę z dziedziny 
zarządzania personelem. Liczba godzin: 
200, cena: 2 000 zł.

15. zarządzanie kryzysowe - dają 
dodatkowe kwalifikacje w zakresie zarzą-
dzania kryzysowego dot. różnych odmian 
kryzysu poza militarnego. Liczba godzin: 
230, cena: 2 000 zł.

16. zarządzanie oświatą - dają dodat-
kowe kwalifikacje w zakresie kierowania 
szkołami i placówkami oświatowo- wycho-
wawczymi lub aktualizują wiedzę w 
zakresie procesów zarządzania w teorii 
i praktyce. Liczba godzin: 265, cena: 2 
000 zł. 

17. zarządzanie projektem - dają 
dodatkowe kwalifikacje w zakresie 
kierowania zespołami innowacyjnymi  
w przedsiębiorstwach. Liczba godzin: 175, 
cena: 2 000 zł. 

18. zarządzanie sferą usług medycz-
nych - dają dodatkowe kwalifikacje w 
zakresie znajomości standardów certy-
fikacji i akredytacji związane z jakością 
usług medycznych. Liczba godzin: 215, 
cena: 2 200 zł. 

19. pośrednictwo pracy - dają dodat-
kowe kwalifikacje w zakresie wiedzy i 
kompetencji umożliwiających uzyskanie 

przez pośredników pracy specjalizacji II 
stopnia. Liczba godzin: 254, cena: 3 500 
zł. 

20. Fundusze unijne. pozyskiwanie i 
zarządzanie - dają dodatkowe kwalifikacje 
w problematyce funkcjonowania systemu 
finansowego na rynku krajowym i europej-
skim. Liczba godzin: 200, cena: 3 000 zł. 

21. zarządzanie systemami logistycz-
nymi - cena: 3 000 zł.

instytut edukacji  
szkolnej

1. zintegrowana edukacja wcze-
snoszkolna i przedszkolna z terapią 
pedagogiczną dla absolwentów studiów 
wyższych różnych kierunków - dodat-
kowe kwalifikacje do pracy w przedszkolu 
i klasach I-III szkoły podstawowej. Studia 
trwają: 3 semestry, za semestr opłata  
1 200 zł.

2. wychowanie do życia w rodzinie 
- kwalifikacje do nauczania drugiego 
przedmiotu. Studia trwają: 3 semestry, cena 
za semestr 1 200 zł.

3. przygotowanie do nauczania 
języka angielskiego na poziomie wcze-
snoszkolnym - kwalifikacje do nauczania 
drugiego przedmiotu. Studia trwają:  
3 semestry, cena za semestr 1 200 zł.

instytut pedagogiki 
 i psychologii

1. komunikacja społeczna, nego-
cjacje i mediacje - studia przeznaczone 
dla nuczycieli, pedagogów, psychologów, 
socjologów, prawników, pracowników 
opieki społecznej, kuratorów sądowych, 
osób zajmujących się łagodzeniem kon-
fliktów. Studia trwają 3 semestry, cena za 
semestr 1 200 zł.

2. pedagogika osób z niepełno-
sprawnością umysłową – oligofreno-
pedagogik - dla absolwentów studiów 
wyższych posiadających przygotowanie 
pedagogiczne lub nauczycielskie. Studia 
trwają: 3 semestry, cena za semestr  
1 150 zł.

3. doradztwo zawodowe - dla absol-
wentów studiów wyższych posiadających 
przygotowanie pedagogiczne. Studia 
trwają: 3 semestry, cena za semestr 1 200 
zł.

4. poradnictwo zawodowe - studia 
trwają: 2 semestry, cena za semestr 1 200 zł. 

akademia Świętokrzyska im. jana kochanowskiego w kielcach
wydział zarządzania i administracji i wydział pedagogiczny i artystyczny

ogŁasza nabór na studia podyplomowe
w akademickim oŚrodku ksztaŁcenia w staszowie 

ul. szkolna 14 (tel. 01� 864 28 20)
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W miesiącach od lipca do wrze-
śnia br. w sołectwach Gminy Sta-
szów oraz mieście przeprowadzono 
cykl spotkań z mieszkańcami w 
ramach „Pilotażowego programu 
edukacyjnego w zakresie gospo-
darowania odpadami ...”

Zebrania te miały za zadanie 
zachęcić mieszkańców do ekolo-
gicznych zachowań tj. segregacja 
odpadów, prawidłowe wrzucanie 
ich do oznakowanych oddzielnych 
pojemników na surowce wtórne, 
czy też indywidualnego kompo-
stowania przy domkach jednoro-
dzinnych.

Spotkania te miały również 
na celu informowanie o strategii 
samorządu na temat gospodarki 
odpadami oraz przkonać słu-
chaczy o konieczności budowy 
nowoczesnego zakładu gospodarki 
odpadami (w związku z planowa-
nym zamknięciem wysypiska na 
Pocieszce).

Na przeprowadzenie tej kam-
panii Ekologiczny Związek Gospo-
darki Odpadami w Rzędowie 
pozyskał środki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Kielcach.

Red., fot. Jan Wasilewski

instytut sztuk pięknych
1. edukacja plastyczna - dodatkowe 

kwalifikacje do nauczania 2 przedmiotu, 
a ponad to przygotowanie do posługi-
wania się technologią informacyjną i jej 
wykorzystania w nauczaniu, podniesie-
nia znajomości języka obcego 
(do wyboru język angielski 
lub niemiecki). Studia trwają: 
3 semestry, cena za semestr 1 
200 zł.

2. plastyka z wiedzą o kul-
turze i edukacją regionalną 
- dodatkowe kwalifikacje do 
prowadzenia zajęć w szkole 
podstawowej i gimnazjum z 
przedmiotu: plastyka oraz w 
szkole średniej z przedmiotu 
wiedza o kulturze. Absolwenci 
przygotowani są do podejmo-
wania samodzielnej aktywności 
twórczej i prowadzenia projek-
tów edukacyjnych o tematyce 
regionalnej. 

Studia twają 3 semestry, cena za 
semestr 1 100 zł.

3. edukacja plastyczna z grafiką 
komputerową - dodatkowe kwalifikacje 
do prowadzenia zajęć w szkole podsta-
wowej i gimnazjum z przedmiotu: pla-
styka. Absolwenci przygotowani są do 
podejmowania samodzielnej aktywności 
twórczej i działalności edukacyjnej w 
szkolnictwie i innych ośrodkach eduka-
cyjnych, studiach grafiki komputerowej, 
studiach reklamowych itp. Studia trwają 
3 semestry, cena za semestr 1 100 zł.

4. menadżer kultury i sztuki 
w warunkach unii europejskiej 
- przekazanie praktycznej wiedzy z 
zarządzania, prawa a przedewszystkim 
finansowania kultury z wykorzystaniem 
funduszy strukturalnych w jednostkach 

samorządowych zajmujących się spra-
wami kultury i sztuki w ujęciu makro i 
mikro regionu. Poza wiedzą teoretyczną 
słuchacze będą brali udział w zajęciach 
warsztatowych z zakresu autoprezentacji 
i reklamy. Studia podyplomowe dają 

dodatkowe kwalifikacje zawodowe. 
Studia trwają 3 semestry, cena za 

semestr 1 000 zł.
5. grafika komputerowa z projek-

towaniem graficznym - podnoszenie 
kwalifikacji z grafiki komputerowej i 
projektowania graficznego. Wprowadze-
nie uczestników w zagadnienia wizu-
alnego przekazu informacji wyrażonej 
słowem i obrazem. Absolwenci przygo-
towani są do podejmowania samodziel-
nej aktywności twórczej, działalności w 
studiach grafiki komputerowej, studiach 
reklamowych itp. 

Studia trwają 2 semestry, cena za 
semestr 1 450 zł. 

6. kurs dokształcający z rysunku, 

malarstwa i wiedzy o sztuce - trwa 2 
semestry, cena za semestr 1 400 zł. 

instytut edukacji 
muzycznej

1. edukacja muzyczna - dodatkowe 
kwalifikacje do nauczania przedmiotu 

muzyka. Studia trwają 3 semestry, 
cena za semestr 1 100 zł.

Słuchaczami studiów pody-
plomowych mogą być wyłącznie 
osoby legitymujące się dyplomem 
ukończenia studiów wyższych. 
Jednym z warunków przyjęcia na 
studia podyplomowe dla nauczy-
cieli jest posiadanie kwalifikacji 
pedagogicznych w rozumieniu 
przepisów rozporządzenia MEN i 
S z 10 września 2002 r. (Dz.U. Nr 
155, poz. 1288 ze zm.).

w y m ag a n e  d o k u -
menty oraz termin ich 

skŁadania
1. Kandydaci składają następujące 

dokumenty:
a) podanie na obowiązującym 

druku,
b) odpis dyplomu ukończenia stu-

diów wyższych, 
c) dowód wniesienia opłaty rekruta-

cyjnej w wysokości 80 zł na konto: 
87 1500 1458 1214 5004 8627 0000 

(Kredyt Bank S.A.).
d) kserokopia dowodu osobistego z 

dopiskiem wybranego instytutu. 
2.Wymienione w pkt. 1 dokumenty 

należy składać w terminie do dnia 30 
września 2007 r.

3.Podania przyjmuje sekretariat 
Akademickiego Ośrodka Kształcenia 
w Staszowie, ul. Szkolna 14, tel. 015-
864-28-20.

kampania inFormacyjna ezgok-u

Uczestnicy spotkania w Niemścicach. 

Burmistrz Staszowa Andrzej Iskra i prof. dr hab. Zbi-
gniew Gazda dziekan Wydziału Zarządzania i Ami-
nistracji AŚ wymieniają dokumenty dot. utworzenia 

studiów podyplomowych w Staszowie.
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W imieniu Społecznego Komitetu 
Fundacji Sztandaru starosta staszowski 
Romuald Garczewski oraz burmistrz Sta-
szowa Andrzej Iskra przekazali sztandar 
wicepremierowi Przemysławowi Gosiew-
skiemu, który wręczył go komendantowi 
KPP Staszów Piotrowi Tafelskiemu. 

Po defiladzie kompanii reprezenta-
cyjnej policji rozpoczęły się obchody 
dożynek, które otworzył burmistrz MiG 
Staszów Andrzej Iskra. Starostowie doży-
nek Lidia Kubalska z Łukawicy i Ryszard 
Gozdek z Krzczonowic, uroczyście prze-
kazali na ręce gospodarza miasta chleb. 
Burmistrz podziękował za „dary ziemi, 
trud rolniczy i obiecał, że chleb będzie dzie-
lony sprawiedliwie” - tymi słowami rozpo-
czął „Dzień Chleba i Miejsko – Gminne 
Święto Plonów w Staszowie. 

Życzenia rolnikom z gminy Staszów 
przekazali: w imieniu wojewody płk. 
Andrzej Martoś, parlamentarzyści: Henryk 
Milcarz i Włodzimierz Stępień. 

Pięknie wypieczone pieczywo zdobione 
różnymi egzotycznymi elementami i napi-
sami można było podziwiać i kosztować 
przy stoiskach, na których prezentowały 
się staszowskie piekarnie. Ale nie tyko 
chleba można było smakować. Były pierogi 
z mięsem bizona z Kurozwęk, kiszone 
ogórki, wędliny, smalec i nalewki, śliwki z 
Szydłowa – krótko mówiąc rewia smaków 
regionalnych. Sprzedawcy zachęcali do 
zakupu wyrobów rzemieślniczych. 

Wielkim zainteresowaniem cieszyła 
się zagroda wiejska braci Sosnowskich 
z Cisownik, w której prezentowano tra-
dycyjne urządzenia niegdyś popularne w 
użytkowaniu codziennym jak na przykład 
krosna czy kołowrotek. Tutaj też, zwiedza-
jący mogli spróbować swoich sił w młóce-
niu zboża cepami, mieleniu ziarna na żar-
nach, ale również zobaczyć jak wyrabiano 
masło, sery, gotowano, wyplatano kosze 
oraz jak wypiekano chleb. Wszystkim tym 
zajęciom towarzyszyły tradycyjne ludowe 
przyśpiewki. 

Chleb upieczony na staszowskim rynku 

z dopiero co zemlonej mąki gospodarze 
zagrody uroczyście wręczyli burmistrzowi 
Staszowa, który osobiście dzielił się nim z 
mieszkańcami.

Przez całe popołudnie oraz wieczór 
trwały występy na scenie, które rozpoczęła 
Kapela Estradowa „Ziemia Staszowska”. 
Były konkursy z nagrodami dla widzów, 
a prowadzący imprezę Dominik Rożek 
zapoznawał i zachęcał gości do odwie-
dzania stoisk, które w tym roku szczelnie 
zastawiły 2/3 staszowskiego rynku.

O godzinie piętnastej ogłoszono wyniki 
konkursu na „Piękną i bezpieczną zagrodę”. 
I miejsce zajęli państwo Mirosława i Marek 
Wójcikowie z Czajkowa Południowego. Na 
II miejscu uplasowali się państwo Halina i 
Adam Chylińscy z Mostek, a III zajęła pani 
Barbara Nowak z Niemścic.

W konkursie na „Najpiękniejszy wie-
niec dożynkowy” najefektowniejszy okazał 
się wieniec z  Niemścic, II miejsce zajęły 
Kurozwęki, natomiast III równorzędne 
miejsce zdobyły wieńce z Łukawicy i 
Czernicy. Burmistrz MiG Staszów Andrzej 
Iskra wszystkim uczestnikom wręczył 
dyplomy wraz z nagrodami pieniężnymi.

Późnym popołudniem wystąpił zespół 
„Kakadu”, wykonując własne aranżacje 
znanych przebojów polskiej i światowej 
muzyki.

Widownia z niecierpliwością oczeki-
wała występu gwiazdy wieczoru – zespołu 
„Brathanki”, który nie zawiódł swoich 

fanów. Artyści wykonali między innymi 
swoje „sztandarowe” przeboje: „Czerwone 
korale”, czy „Gdzie ten, który powie mi”.

Dzień Chleba i Miejsko- Gminne 
Święto Plonów zakończone zostało nie-
zwykłym pokazem ogni sztucznych.

Dyrekcja oraz pracownicy Staszow-
skiego Ośrodka Kultury zapewniają, że w 
przyszłym roku dołożą wszelkich starań, 
by kolejna edycja tej imprezy była równie 
atrakcyjna.

Organizatorzy składają podziękowania 
wszystkim osobom, instytucjom i firmom, 
które w jakikolwiek sposób przyczyniły się 
do uświetnienia imprezy; wśród sponso-
rów znaleźli się m.in.: Tadeusz Wrześniak 
BTBB sp. z o.o. w Grzybowie, KiZChS 
„Siarkopol” w Grzybowie, Hotel „Siarko-
pol”, Marian Adamczyk Zakład Remon-
towo – Budowlany „Adma” w Staszowie, 
A. Nowak, S. Nowak Zakład Produkcji 
Blachodachówek i Trapezów „NOWAX” 
w Staszowie, Zakład Energetyki Cieplnej 
sp. z o.o. w Staszowie, Przedsiębiorstwo 
Robót Drogowych sp. z o.o. w Staszowie, 
Bank Spółdzielczy w Staszowie, Przed-
siębiorstwo Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Staszowie, Lucyna i 
Dariusz Gozdkowie GMC sp. z o.o. w 
Staszowie, Helena Suska PHU „Progres” 
– Hurtownia Wielobranżowa w Staszowie. 
Szczególne podziękowanie kierowane jest 
do piekarń biorących udział w tegorocz-
nej edycji Dnia Chleba, a uczestniczyły 
w nim: Piekarnia POD TELEGRAFEM, 
GS Staszów, Piekarnia SOJDA, Piekarnia 
BOGPOL w Bogorii.

Burmistrz MiG Staszów składa podzię-
kowania pracownikom Staszowskiego 
Ośrodka Kultury, Komendy Powiatowej 
Policji w Staszowie, Urzędu Miasta i Gminy 
w Staszowie oraz wszystkim osobom, insty-
tucjom i firmom, które przyczyniły się do 
uświetnienia, przygotowania i organizacji 
uroczystości Dni Chleba Miejsko - Gmin-
nego Święta Plonów oraz uroczystości 
wręczenia sztandaru.

Red., fot. GN

1 września na plaży w Golejowie 
odbyła się trzecia edycja imprezy dla 
miłośników muzyki house i trance. 
Patronat honorowy objęli burmistrz 
Staszowa Andrzej Iskra oraz poseł do 
Europarlamentu Andrzej Szejna, który 
ufundował nagrodę dla najlepszego DJ’a 
– trzydniowy pobyt w Brukseli.

Konkurowało między sobą ośmiu 
młodych wykonawców: DJ Viper, Redox, 
Pitt, Volume, Fell-x, Scorpion, Devton 
i Żyto. Tworzonym przez nich rytmom 
towarzyszył blask laserów i różnokoloro-
wych świateł. Młodzież przednio bawiła 
się do późnych godzin nocnych. 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Staszo-
wie oraz Staszowski Ośrodek Kultury 
zorganzizowali to wydarzenie z okazji 
zakończenia wakacji.

Red., fot. GN

cd. relacji z dni chleba i dożynek miejsko - gminnych

eXperience iii –  
beach party golejów



Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra dziękuje  
rolnikom za całoroczną pracę.

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Andrzej Iskra częstuje 
widzów świeżym chlebem.

Wieniec z Niemścic zajął pierwsze miejsce w konkursie  
na najładniejszy wieniec dożynkowy.

Przedstawiciele poszczególnych sołectw, które wzięły udział w konkursie na najładniejszy wieniec dożynkowy 
oraz laureaci konkursu „Piękna i bezpieczna zagroda”.

dni chleba miejsko - gminne Święto plonów Fotorelacja



Koncert zespołu KAKADU. Koncert zespołu BRATHANKI.

Staszowski rynek odwiedziło mnóstwo osób.

Stoisko GS Staszów z pieczywem. 

P. Domink Rożek wręcza nagrody dzieciom.

Stylizowane stoisko z chlebem.

Jedno z wielu stoisk z rzemiosłem.

Wypieki staszowskiej piekarni.

dni chleba miejsko - gminne Święto plonów Fotorelacja


